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Köşe yazıları sayfa 3'de

Siber Pandemi

Biga Fuarı ve Çanakkale'nin 
Köprüden Sonraki Yeni Hayali

Restine Rest!
Yapımında sona gelinen 1915 Çanakkale 
Köprüsü'nün dünyaca ünlü inşaat dergisi 
Engineering News-Record'a (ENR) kapak konusu 
olmasının ardından AK Parti Çanakkale İl Başkanı 
Naim Makas, kişisel sosyal medya hesabından 
yaptığı paylaşımda, CHP Genel Başkan Yardımcısı 
Muharrem Erkek ile CHP İl Başkanı Metin Ümit 
Ural'ın köprüyü bu zamana dek ziyaret 

etmeyişlerini eleştirmişti. Makas konuya ilişkin 
açıklamasında, “Gururla 'En'lerin köprüsü 
diyoruz. Dünya basını heyecanla 1915 Çanakkale 
Köprüsü 'nden bahsediyor. Davetlere rağmen 
kulaklarını tıkamış, merak etmemiş, görmeye 
gidememiş siyasiler var.  Köprüden geçerken 
gözlerinizi de kapatacak mısınız Metin Ümit Ural, 
Muharrem Erkek?” ifadelerine yer vermişti. 2

Man�pülasyonlar Assos Markasına, 
Çanakkale Tur�zm�ne Zarar Ver�yor!

Çanakkale Belediyesi Ekim Ayı Olağan Meclis Toplantısı 
Belediye binasında gerçekleştirildi. Yapılan yoklamanın 
ardından gündem maddeleri görüşüldü. Meclise damga 
vuran konu ise Assos'ta yapılan kaya ıslahı oldu. Sosyal 
medyada yayılan fotoğrafların bölge turizmine zarar 
verdiğini belirten Turizmci, AK Parti Belediye Meclisi Üyeni 
Nilgün Cura Gökser, “Kaya parçalarının oteller bölgesine 
düşmesi sonucunda bölge AFED bölgesi ilan edilmiştir. 
Hazırlanan proje Kültür Varlıkları Bölge Kurulu tarafından 

onaylanmış ve çalışmalara hızlıca başlanmıştır. Assos'u 
lütfen sosyal medya üzerinden servis edilen birkaç fotoğraf 
karesiyle Assos markasına zarar vermeyelim, açıkça bir 
manipülasyon yapılıyor, bunu bir parçası olmayalım. Eğer 
bu şekilde devam ederse burada Çanakkale markası, Assos 
markası zarar görür. Projenin bitmesine odaklanmamız 
gerektiğini düşünüyorum. Orada yapılanlar Assos 
Turizmine zarar vermek değil, Assos'u güvenli şekilde 
Turizme kazandırmaktır.” dedi.

ÇOMÜ'lü Akademisyen Örnek Davranış, 

BiN KiŞiYE iŞ BULDU

Endokrin Uzmanı 
Göreve Başladı
Çanakkale Mehmet Akif Ersoy 
Devlet Hastanesine yeni atanan 
Endokrinoloji ve Metabolik 
Hastalıklar Uzmanı Dr. Serdar 
Şahin'in 11 Ekim itibariyle 
randevulu olarak hasta kabulüne 
başlayacağı bildirildi.

Gökçeada'da Klasik Bir 
“İstemezük” Hikayesi

Okulların Yardımcı 
Personel Açığı 
Giderilememiştir!
Eğitim-Bir Sen Çanakkale Şubesi 'okulların personel 
ihtiyacının karşılanması' talebini duyurmak için basın 
açıklaması düzenledi. Açıklamada, okul bazlı ödenek 
tahsisi uygulamasına geçilmesi isteği de vurgulandı. 
Eğitim-Bir Sen Çanakkale Şubesi Resul Can yaptığı 
basın açıklamasında; “okulların açılmasının üzerinden 
bir ay geçmesine rağmen halen çok sayıdaki okulun 
yardımcı personel açığı giderilememiş, Toplum Yararına 
Program (TYP) kapsamında alınan personel de ihtiyacı 
karşılayamamıştır. Hatta TYP kapsamında alınan 
personelin geçmiş yıllarda alınan personelden daha az 
olması, ihtiyacın daha fazla olduğu bu salgın döneminde 
alınan tedbirleri boşa çıkaracak bir karara 
dönüşmüştür” sözleriyle konuya dikkat çekti. 2
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“ÇOMÜ 
Uluslararsılaşma 
Politikalarını 
İşleterek 
Pandemiye 
Rağmen 
Başarısını 
Arttırarak 
Sürdürmekte”
Çanakkale Onsekiz Mart 
Üniversitesi (ÇOMÜ) 
Rektörü Prof. Dr. Sedat 
Murat, üniversitenin 
Uluslararasılaşma 
Politikalarının başarısının 
Covid-19 pandemesine 
rağmen güçlenerek devam 
ettiğine dikkat çekti.

Rektör Murat; 
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Okulların Yardımcı Personel Açığı Giderilememiştir!
Eğitim-Bir Sen Çanakkale Şubesi 'okulların personel 
ihtiyacının karşılanması' talebini duyurmak için basın 
açıklaması düzenledi. Açıklamada, okul bazlı ödenek 
tahsisi uygulamasına geçilmesi isteği de vurgulandı. 
Eğitim-Bir Sen Çanakkale Şubesi Resul Can yaptığı basın 
açıklamasında; “okulların açılmasının üzerinden bir ay 
geçmesine rağmen halen çok sayıdaki okulun yardımcı 
personel açığı giderilememiş, Toplum Yararına Program 
(TYP) kapsamında alınan personel de ihtiyacı 
karşılayamamıştır. Hatta TYP kapsamında alınan 
personelin geçmiş yıllarda alınan personelden daha az 
olması, ihtiyacın daha fazla olduğu bu salgın döneminde 
alınan tedbirleri boşa çıkaracak bir karara dönüşmüştür” 
sözleriyle konuya dikkat çekti.
Eğitim-Bir Sen Çanakkale Şubesi Resul Can yaptığı basın 
açıklamasında okulların bir süredir açık olmasına rağmen 
personel ihtiyacının giderilmediğine dikkat çekti. Can, 
yaptığı açıklamada, “Eğitim-öğretimin nitelikli ve verimli 
bir şekilde, sağlıklı bir ortamda devam ettirilebilmesi, 

okulların açık tutulma hedefinin gerçekleşmesi için 
temizlik, güvenlik, bakım ve onarım gibi hizmetleri 
yürütecek personel ihtiyacının karşılanması 
kaçınılmazdır. Eğitim-öğretimin uygun şartlarda, hijyen 
tedbirlerinin tam alındığı, salgının yaygınlaşma riskinin 
bertaraf edildiği, eğitim çalışanlarının ve yöneticilerinin 
asli işlerini dışında başka işleri de yapmak zorunda 
kalmadığı bir eğitim ortamı için personel ihtiyacı her 
zamankinden daha fazladır. Eğitimcilerin aşı ve PCR testi 
yaptırmaları konusundaki hassasiyet, temizlik başta 
olmak üzere yardımcı hizmetleri yürüten personelin 
istihdam edilmesinde de gösterilmelidir. Okullarımızın 
salgın şartlarında açık tutulması kararlılığı, personel 
ihtiyacı karşılanarak güçlendirilmeli, temizlik, güvenlik ve 
hijyen konusunda taviz verilmemelidir” dedi.

“OKULUN YARDIMCI PERSONEL AÇIĞI 
GİDERİLEMEMİŞTİR”
“Okullarımızın yardımcı personel ihtiyacı kadrolu memur 

statüsünde personelle karşılanmadığından, vazgeçilemez 
nitelikteki hizmetler, okul-aile birlikleri tarafından veya 
Toplum Yararına Program (TYP) kapsamındaki geçici 
istihdamla yürütülmeye çalışılmaktadır” diyen Can, 
“Ancak okulların açılmasının üzerinden bir ay geçmesine 
rağmen halen çok sayıdaki okulun yardımcı personel 
açığı giderilememiş, TYP kapsamında alınan personel de 
ihtiyacı karşılayamamıştır. Hatta TYP kapsamında alınan 
personelin geçmiş yıllarda alınan personelden daha az 
olması, ihtiyacın daha fazla olduğu bu salgın döneminde 
alınan tedbirleri boşa çıkaracak bir karara dönüşmüştür. 
Salgın sürecinde okulları açık tutmak, öğrenme 
kayıplarını tespit etmek, telafi eğitimleri düzenlemek gibi 
zor ve ağır birçok yükü omuzlamak durumunda kalan 
okul yönetimleri ve eğitimciler, destek hizmetleri 
personeli ihtiyacının karşılanamaması nedeniyle okulları 
eğitime hazır tutmak için büyük gayret göstermekte, 
sorunları çözmekte zorlanmaktadır” şeklinde konuştu.

“OKUL BAZLI ÖDENEK TAHSİSİ BİR AN 
ÖNCE HAYATA GEÇİRİLMELİDİR”
Can, açıklamasının devamında, “Okulların kendi 
kullanımlarına sunulmuş herhangi bir ödenekleri 
olmadığından personel açığı sorunu kalıcı olarak 
çözülememekte, her eğitim-öğretim yılının başında 
sorun kendini tekrar etmektedir. Bu sorunun kökten 
çözümü için okul bazlı ödenek tahsis edilmeli, personel 
dışı cari harcamaların yönetilmesi için ödeneklerin 
doğrudan okul yönetimleri tarafından kullanılması 
sağlanmalıdır. Unutulmamalıdır ki, yetersiz ve eksik 
personel, yetersiz ve eksik kamu hizmetine; yetersiz ve 
eksik kamu hizmeti ise olumsuz ve istenmeyen sonuçlara 
yol açmaktadır. Okul yöneticilerinin, eğitim çalışanlarının 
okulları açık tutmak için verdiği mücadele, bürokratik 
engellere, kırtasiyeciliğe, idareimaslahata ve ödenek 
yoksunluklarına kurban edilmemelidir. Okulların 
yardımcı personel ihtiyacı bir an önce karşılanmalı; okul 
bazlı ödenek tahsisi bir an önce hayata geçirilmelidir” 
ifadelerine yer verdi.

Yapımında sona gelinen 1915 Çanakkale Köprüsü'nün 
dünyaca ünlü inşaat dergisi Engineering News-Record'a 
(ENR) kapak konusu olmasının ardından AK Parti 
Çanakkale İl Başkanı Naim Makas, kişisel sosyal medya 
hesabından yaptığı paylaşımda, CHP Genel Başkan 
Yardımcısı Muharrem Erkek ile CHP İl Başkanı Metin Ümit 
Ural'ın köprüyü bu zamana dek ziyaret etmeyişlerini 
eleştirmişti. Makas konuya ilişkin açıklamasında, “Gururla 
'En'lerin köprüsü diyoruz. Dünya basını heyecanla 1915 
Çanakkale Köprüsü 'nden bahsediyor. Davetlere rağmen 
kulaklarını tıkamış, merak etmemiş, görmeye gidememiş 
siyasiler var.  Köprüden geçerken gözlerinizi de kapatacak 
mısınız Metin Ümit Ural, Muharrem Erkek?” ifadelerine yer 
vermişti.

URAL'DAN CEVAP GELDİ
AK Parti'li Makas'ın bu çıkışına CHP İl Başkanı Metin Ümit 
Ural'dan yanıt geldi. Köprü ve otoyol yapımına karşı 
olmadıklarını; halkın kandırılması ile yatırımlar yapılırken 
oluşan ranta karşı çıktıklarını dile getiren Ural, “Biz 
yatırımın değerini, yatırımın ne olduğunu gayet iyi biliriz 
Sayın Makas. Biz köprüye, otoyola karşı değiliz, biz 
köprünün, otoyolun yapım şekline, halkımızın 
kandırılmasına, köprü otoyol yapılırken oluşan ranta 
karşıyız” dedi.

Ural'ın açıklaması şu şekilde:
(Açıklamadaki imla hatalarına müdahale edilmemiştir)

“CESARETİNİZ VARSA BİRLİKTE 
GİDELİM..Sn. Makas.
Gidelimde birlikte görelim kimin köprüden geçerken 
gözlerini kapatacağını,  kimin köprüden inerken başını eğip 
gözlerini kapatacağını..
Biz yatırımın değerini, yatırımın ne olduğunu gayet iyi biliriz 
Sn. Makas. 
Biz köprüye, otoyola karşı değiliz, biz köprünün, otoyolun 
yapım şekline halkımızın kandırılmasına, köprü otoyol 
yapılırken oluşan ranta karşıyız..

Hadi gidelim, sizde bende mühendisiz, yanımıza siz 
Sn.Bülent Turan'ı, bende Sn. Muharrem Erkek'i alayım. 
Yanımıza basını alalım, ihale şartnamesini alalım, 
Köprünün maliyet hesaplarını alalım, köprüden geçiş 
garantisini alalım,  köprü için ne bedel, kaç köprü bedeli 
ödeneceğinin hesabını  köprüde basının önünde birlikte 
yapalım ve halkımızı bilgilendirelim, gerçekleri söyleyelim..
Hem köprüden geçmiş oluruz, hem ''en,,leri görmüş oluruz,  
hemde köprüden inerken kimin başının önde olduğunu 
kimin başının dik olduğunu halkımızda  görür..”
Ayrıca da bilmelisiniz ki, köprü bizim, istediğimiz zaman 
üzerine çıkar, istediğimiz zaman üzerinden geçeriz…”

Okulların Yardımcı Personel 
Açığı Giderilememiştir!

Restine Rest!
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Tarım ve hayvancılık sektöründen 
130 firmanın 22 b�n metrekare 
alanda üret�c�lerle buluştuğu B�ga 
Fuarının 15.'s� geçt�ğ�m�z hafta 
yapıldı. B�ga'da k� tüm kamu, 
beled�ye ve meslek kuruluşlarının 
örnek b�rl�ktel�ğ�yle gerçekleşt�r�len 
fuar her geçen yıl b�raz daha büyüyor 
ve B�ga'nın ekonom�s�ne, sanay�s�ne, 
t�caret�ne, tur�zm�ne, sosyal ve 

kültürel hayatına katkılar sağlıyor. Tüm paydaşların b�r araya 
geld�ğ� etk�nl�ğe bu yıl Tarım ve Orman Bakanı Bek�r 
Pakdem�rl�, TOBB Başkanı R�fat H�sarcıklıoğlu,  AK Part� 
Çanakkale M�lletvek�ller� Bülent Turan �le Jül�de İskenderoğlu 
ve b�rçok davetl� katıldı. 
B�ga T�caret ve Sanay� Odası Başkanı Şadan Doğan da bu fırsatı 
kaçırmadı ve �ş dünyasının ortak talepler�n� b�r b�r d�le get�rd�. 
Talepler �ç�nde en d�kkat çeken� ve heyecan yaratanı �se 
şühpes�z dem�ryolu ve l�man projes�yd�. Bel�rtmek �ster�m, 
Çanakkale'n�n 100 yıllık rüyası olan Boğaz Köprüsü 5 ay 
sonra gerçek oluyor. Artık köprü kadar büyük hayaller�n 
kurulması ve bunun her platformda d�le get�r�lmes�n�n 
zamanıdır. Şadan Başkan da tam olarak böyle yaptı, öncek� 
yıllarda da d�le get�r�len bu taleb� daha yüksek sesle d�le 
get�rerek, bu projen�n bölgen�n rekabet gücünü öneml� ölçüde 
artıracağının altını ç�zd� ve ekled�; “Hem üret�m hem de 
tüket�m� olan B�ga'dak� �şletmeler�n yılda 3 m�lyon tonun 
üzer�nde dem�ryolu taşıma kapas�tes� bulunuyor. Bu nedenle, 
sanay�c�m�z�n, B�ga OSB'n�n ve KOBİ'ler�m�z�n ulaşım 
mal�yetler�n�n düşürülerek rekabet güçler�n�n artırılması 
amacıyla, bölgem�ze ana dem�ryolu hattı çek�lmes� projes�n�n 
�lg�l� planlara dah�l ed�lmes� ve kısa vadede hayata geç�r�lmes� 
büyük önem arz etmekted�r. Karab�ga'ya uluslararası 
standartlarda yük ve konteyner l�manı yapılmasını 
önems�yoruz.”
Dem�ryolu ve L�man projeler� konusunda, AK Part� Grup 
Başkanvek�l� Turan'ın da dönem dönem değerlend�rmeler� 
oluyor. Turan bu yıl başında katıldığı b�r programda, 
Çanakkale'n�n b�r �vme daha yukarıya çıkmasının b�r adımının 
da dem�ryolu olduğunu bel�rtm�ş ve şu �fadeler� kullanmıştı; 

“B�z Bandırma-B�ga hattında b�r tren hattının olmasını 
�st�yoruz. Bırakın hızlı tren� ama en azından b�z�m buradak� 
�nsanımızın ürett�ğ� meyve sebze başta olmak üzere seram�k var 
sanay� var, burada büyük b�r �mkan var b�l�yorsunuz.  İhracat 
Bandırma l�manından yapılıyor. Bu b�z�m �ç�n ekstra b�r mal�yet 
ve zaman kaybı. Karab�ga l�manının gem�lerle beslenmes�n� 
�st�yoruz ya da kara tren d�ye �fade ett�ğ�m�z tren hattının 
B�ga'ya olmasını �st�yoruz. Tak�pç�s�y�z. Şu gün olacak d�ye b�r 
durumumuz yok. F�z�b�l�telerde bazı sorunlarımız var. Karşılar 
mı karşılamaz mı sorularımız var. Köprü elzem ama tren değ�l 
d�ye düşünülüyor. Bu tren�n mutlaka en azından sanay� bölges� 
olan Çan-B�ga hattında olması gerekt�ğ�n� düşünüyorum.”
Dem�ryolu meseles� oldukça heyecan yaratan ve Çanakkale'ye 
Köprüden sonra bambaşka b�r v�zyon katacak proje. Tekrar 
etmekte fayda var; “Artık köprü kadar büyük hayaller�n 
kurulması ve bunun her platformda d�le get�r�lmes�n�n 
zamanıdır.”
Şadan Başkan'ın konuşmasında d�kkat�m� çeken ve bölge �ç�n 
öneml� b�r fırsat yaratacak başka başlıktan daha bahsed�p 
b�t�rmek �ster�m. Bölgen�n �kl�m�n�n seracılığa elver�şl� 
olduğuna ve kârlı b�r üret�m yönet�m� olduğuna d�kkat çeken 
Şadan Başkan bu konuda teşv�kler�n�n artırılması gerekt�ğ� 
taleb�n� d�llend�rerek; “Bölgem�z, tarımda özell�kle örtü altı 
yet�şt�r�c�l�ğ�ne elver�şl�d�r. Bölgem�zdek� �st�hdama da öneml� 
katkı sağlayacak sera tes�sler�n�n kurulumu �ç�n kırsal kalkınma 
desteklemeler� şartlarının rev�ze ed�lerek, kurulacak seraların 
modern/bas�t ayrımı yapılmaksızın, 3 dekar alt l�m�t�n�n 1 
dekara �nd�r�lmes�n� ve destekleme oranının artırılmasını talep 
ed�yoruz” ded�.
“Seracılık” konusundak� bu talep “Ankara'dak� kapıları b�raz 
zorlayarak” elde ed�leb�lecek b�r konu aslında… İl genel�ndek� 
tüm oda ve borsalar b�rl�kte hareket ederek tüm �l �ç�n böyle b�r 
düzenleme yapılmasının önünü açab�l�rler. 
Son söz; Yıllar �ç�nde en az B�ga Fuarı kadar �dd�alı olab�lecek 
b�r fuar g�r�ş�m� Sal�h Yıldız'ın ÇASİAD Başkanlığı dönem�nde 
olmuştu. Expo Tro�a fuarı… Bu fuara sah�p çıkılmadı, B�ga 
Fuarını gördükten sonra tekrar hatırlatmak ve Expo Tro�a 
fuarını tüm kurumların sah�p çıkacağı b�r formatla ÇTSO 
öncülüğünde yapılması Çanakkale'ye çok büyük katkılar 
sağlar…

AK Part� Grup Başkanvek�l� ve Çanakkale M�lletvek�l� 
Bülent Turan, Ayvacık Hükümet Konağı'nın �hales�n�n 
yapıldığının müjdes�n� verd�.
 “Daha önce de �fade ett�k; Çanakkale'm�zde yen�lenmeyen 
kamu b�nası bırakmamakta kararlıyız.” d�yen Turan: 
“Çanakkalel� hemşehr�ler�m�z�n daha kal�tel�, daha konforlu 
ortamlarda h�zmet alması �ç�n M�lletvek�l�m�z Jül�de 
İskenderoğlu �le b�rl�kte çalışmalarımıza hız kesmeden devam 
ed�yoruz. Şehr�m�zde neredeyse yen�lenmeyen kamu b�namız 
kalmadı. Son olarak Ayvacık Hükümet Konağı'mızın, yaklaşık 
30 M�lyon TL+KDV'ye �hales� yapıldı. İhale aşamasının 
akab�nde �ş, şu anda tesl�m aşamasında. Hükümet Konağının 
�çer�s�nde İlçe Emn�yet Müdürlüğümüz ve İlçe Jandarma 
Komutanlığımız olacak. Yaklaşık 7.500 m² �nşaat alanına sah�p 
olacak b�nada, �dar� kısımlar ve b�r�mler, Jandarma Komutanlığı 
ve Emn�yet Müdürlüğüne a�t oda ve kısımlar, bürolar, 
yemekhane �le mesc�t bulunacak. Ayrıca b�na bahçes�nde 35 
araçlık otopark ve peyzaj çalışması da yapılacak. Ş�md�den tar�h 
ve tur�zm şehr� Ayvacık'ımıza ve hemşehr�ler�m�ze hayırlı 
olsun” şekl�nde �fade ett�.  

Teknoloj� ve b�l�m kurgu �lg�l� duyduğum ve tak�p ett�ğ�m 
alanlardan. Bugün teknoloj� konusunda b�raz sohbet etmek 
�ster�m. B�raz canınız sıkılab�l�r ama d�kkat�n�z� çekeceğ�n� 
düşünüyorum. 
D�j�tal teknoloj� b�ze b�r dünya ver�yor. B�r yandan devamlı çevr�m�ç� 
olab�ld�ğ�m�z, bağ kurduğumuzu varsaydığımız, her şey�m�z� 
paylaşmakta sakınca görmed�ğ�m�z b�r ortam bu, ama d�ğer yandan 
devamlı gözetlend�ğ�m�z, b�lg�ler�m�z�n kolaylıkla devlet�n, güvenl�k 
güçler�n�n el�ne geçeb�ld�ğ�, �lg� alanlarımızı ölçen algor�tmaların 
el�ndek� ver�lerle sürekl� tüketmeye yönlend�r�ld�ğ�m�z b�r s�stem�n 
�ç�ndey�z. Sosyal medya araçlarıyla kend�m�z� paylaşıma açıyoruz. 
Hevesler�m�z�, sev�nçler�m�z�, üzüntüler�m�z�, kaygılarımızı bağıra 
bağıra �lan ed�yoruz! Bu b�z� çoğu zaman rahatlatıyor fakat bu 
rahatlamanın b�r “bedel�” olması gerek�yor. O bedel� �se ver�ler�m�z� 
çoğu zaman haber�m�z olmadan toplayan ş�rketler peş�nen tahs�l 
ed�yorlar ve bunları b�r ürün hal�ne get�rerek satışa çıkarıyor. Tam da 
bu yüzden genell�kle de tüketmeye yönlend�ren �çer�kler� b�r anda 
karşımızda buluyoruz.
D�j�tal Kap�tal�zm
Bunun adı “d�j�tal kap�tal�zm.” Böyles� eleşt�rd�ğ�m�z bu düzene 
gönüllü olarak nasıl tesl�m olduk ama değ�l m�? Geçt�ğ�m�z gün 
Facebook'ta yaşanan b�rkaç saatl�k er�ş�m sorununda b�r kez daha 
gördük. El�m�z, kolumuz adeta bağlandı, bu platformlardan “e-t�caret” 
yapanları b�r düşünün ne kadar zarar ett�ler. Kurumsal olarak 
WhatsApp üzer�nden “müşter�ler�ne h�zmet” sağlayan kurumları b�r 
düşünün…Er�ş�m kes�nt�s�, d�j�tal altyapının hala hatalara ne kadar 
açık olduğunu ve d�j�tal yapı üzer�ne �nşa ed�lm�ş ekonom� ve �ş 
dünyasının ne kadar kolay alt üst olab�leceğ�n� de gösterd�. Kes�nt�ler 
neden�yle Facebook h�sseler� yüzde 5'l�k b�r değer kaybı yaşadı. Mark 
Zuckerberg'�n k�ş�sel servet� yaklaşık 6 m�lyar dolar er�d�. Ortaya çıkan 
zarar, Facebook ve Zuckerberg �le de sınırlı kalmadı. Küresel �nternet 
kes�nt�ler�n� �zleyen NetBlocks'un hesaplamalarına göre Facebook, 
Instagram ve WhatsApp'a, dünya genel�nde ve aynı anda 
er�ş�lememes�n�n küresel ekonom�ye 1 saatl�k mal�yet� 161 m�lyon 
dolar olduğu tahm�n ed�l�yor. 
COVİD-19 Pandem�s�n� “Mumla” Ararız 
Konuyu b�r de başka b�r yönüyle ele alalım. Temmuz 2021'de 
Akbank'ta 43 saatl�k b�r kes�nt� yaşandı. Akbank �nternet s�tes�, 
ATM'ler�, POS C�hazları müşter�ler�ne h�zmet veremed�. Böyles� b�r 
sorunun tüm bankacılık s�stem�nde yaşandığını düşünsen�ze, tam 
b�r kaos. Hatırlayın Mart 2015 Türk�ye genel�nde 8 saatl�k b�r elektr�k 
kes�nt�s� yaşanmış, neler olmuştu; “Elektr�k kes�nt�s� neredeyse tüm 
Türk�ye'de hayatı felç ett�. Büyük b�r de ekonom�k fatura çıkardı.  
Ulaşım büyük ölçüde durdu. Para çekmek �steyenler bankamat�k 
önünde kaldı. Elektr�k yoktu para çek�lemed�.  B�rçok kamu 
kuruluşunda �şlemler durdu. Vatandaş saatlerce bekled� ama kes�nt� 
b�tmed�. Alışver�ş merkezler�nde jenaratör vardı ama b�r günlük mazot 
ücret� AVM'lerde 50 b�n l�raya ulaştı.  Türk�ye'y� felç eden elektr�k 
kes�nt�s� �le sanay�de çarklar durdu. Otomot�v fabr�kalarında üret�m 1 
vard�ya kadar durdu. Örneğ�n; günde b�n araç üreten b�r fabr�kada 400 
araçlık kayıp oluştu.  Tekst�l sektörü de mak�na kapattı, “Mal�yet�m�z 
200 m�lyon dolar" d�yorlar. Öğleden sonra devlet memurları ve b�rçok 
�şç� üret�m�n aksamasından ötürü evler�ne gönder�ld�. Esnaf kepenk 
�nd�rd�. Restoranlar cafeler h�zmet veremed�. Elektr�kl� c�hazlar 
soğukta kalması gereken y�yecekler, tatlılar, şarjı b�ten POS mak�naları 
büyük sorundu. Ankara Sanay� Odası Başkanı Nurett�n Özdeb�r, b�r 
hesap yaptı. B�r yıllık m�ll� gel�r 800 m�lyar dolar 365 güne bölersen�z 
günlük üret�m 2.2 m�lyar dolar oluyor. 1 saatl�k kayıp 100 m�lyon 
dolar 8 saatten hesaplarsak 800 m�lyon dolara ulaşıyor.   Elektr�k 
kes�nt�s�, üret�m�n sekteye uğramasıyla b�rl�kte m�lyonlarca dolarlık 
mak�nelere de zarar verd�. Uluslararası ekonom� Enerj� B�rl�ğ�, 
karşılanmayan enerj�n�n değer�n�n 6.3 m�lyon l�ra olarak bel�rtt�.” Bu 
yaşanan durumun günlerde yaşandığını düşünel�m herhalde adına 
“s�ber pandem�” der�z…Ve sanırım COVİD-19 pandem�s�n� “mumla” 
ararız… Düşünsen�ze banka hesabınızda on b�nlerce l�ra paranız var 
ama kartınız h�zmet veremed�ğ� �ç�n marketten b�r ekmek b�le 
alamıyorsunuz. Marketler s�stemler� çalışmadığı �ç�n satış 
yapamıyorlar. Aracınıza yakıt alacaksınız ama s�stemler çalışmadığı 
�ç�n yakıt satışı yapılamıyor, örnekler� çoğaltab�l�r�z. S�ber pandem� 
�ç�n sanırım önümüzdek� yıllarda devletler b�r eylem planı ortaya 
koyacaklardır. ..
Özgürlükçü, Sansürcüler
Son olarak sosyal medya düzenlemes� konusunda da b�r �k� cümle ed�p 
b�t�rmek �ster�m. Tüm ülkeler sosyal medyadak� ş�ddet �çeren, terör 
bağlantılı, s�ber zorbalık ve çocuk �st�smarı g�b� �çer�kler�n önüne 
geçmek �ç�n çeş�tl� yasal düzenlemeler yapıyor. Türk�ye de 2020 
yılında tems�lc� bulundurma, 48 saat �ç�nde �çer�k kaldırma g�b� 
maddeler� �çeren b�r d�z� düzenleme yapmıştı. Fakat yapılan bu 
düzenlemeler yeterl� gelmed�, d�nam�k b�r süreç olduğu �ç�n yen� 
düzenlemeler yapma �ht�yacı doğdu. Bu konunun gündeme gelmes� 
bazı çevreler tarafından “özgürlüklere müdahale” d�ye yorumlanıyor 
olsa da genel anlamda b�r zorunluluk. İng�ltere, Almanya başta olmak 
üzere b�rçok Avrupa ülkes� bu konuda düzenlemeler yapıyor. Burada 
d�kkat�m� çeken kısım �se hükümetler�n aldığı “müdahale” kararlarına 
tepk� gösterenler b�zzat bu sosyal medya ş�rketler�n�n müdahaleler�n� 
neden görmezden gel�yorlar? Bu müdahaleler� neden “özgürlüklere 
müdahale” olarak görmüyorlar… Örnek m�; “ABD Başkanı Trump'ın 
hesaplarını askıya alan tw�tter ne kadar özgürlükçü olab�l�r? Aşıyla 
�lg�l� olarak karşı görüşlere da�r �çer�kler� s�len Youtube ne kadar 
özgürlükçü olab�l�r? Oysa k�, yalan haber fenomen�yle mücadele, 
gerçeğ�n ortaya çıkarılmasına dayalı gerçek demokras�lerde 
d�yalog, müzakerelerle ve fik�rler�n özgürce çarpışmasıyla, hatalı 
b�lg�ler� �fşa eden doğru b�lg�lerle yürütülür, sansür yoluyla 
değ�l…
Yazımızı b�r soruyla b�t�rel�m; “Geleneksel ulus-devlet s�yaset� son 
bulsa, S�l�kon Vad�s� (veya b�r teknoloj� ş�rket�) devlet�n rolünü 
üstlense ya da esk�den kamusal b�ld�ğ�m�z ne varsa (sadece sağlık 
h�zmetler� veya eğ�t�m değ�l, b�zzat oy kullanmak da) özelleşse neler 
olur?” Bu soruyu önümüzdek� yıllarda daha fazla duyacağız…

Biga Fuarı ve Çanakkale'nin Köprüden Sonraki Yeni Hayali

Siber Pandemi

Çanakkale'mizde Yenilenmeyen 
Kamu Binası Bırakmamakta Kararlıyız



410 Ekim 2021 Pazargazetedegisim.com

Ticaret Bakanı Mehmet Muş, gıda fiyatlarındaki artışa 
ilişkin incelemelerin sürdüğünü belirterek, "Serbest piyasa 
ekonomisi geçerli, fiyatlara müdahale etmeyiz" dedi.
KGM, yolları fiber optik ağ ile akıllandıracak
Karayolları Genel Müdürü (KGM) Abdulkadir Uraloğlu, akıllı 
yollara yönelik, KGM olarak Türkiye'de 15 bin kilometre 
fiber optik kablo ağ döşemeyi planladıklarını belirterek, 
“Şu anda da yaklaşık bin 500 kilometreyi geçmiş 
durumdayız." dedi.
Karayolları Genel Müdürlüğü (KGM) akıllı yollara yönelik 
yürüttüğü çalışmalar kapsamında 15 bin kilometre fiber 
optik kablo ağı döşemeyi planlıyor.
Ulaştırma ve Altyapı Bakanlığınca düzenlenen 12. 
Ulaştırma ve Haberleşme Şurası'nda fiber optik ağ kurma 
planlarına ilişkin detayları paylaşan Karayolları Genel 
Müdürü Abdulkadir Uraloğlu, 1945 yılından bu yana 
gerçekleştirilen ve bu yıl 12'ncisi yapılacak olan Şura'nın 
2021 temasının lojistik, mobilite ve dijitalleşme olarak 
belirlenmesinin Türkiye'nin 2023, 2035 ve 2053 vizyonu 
için önemli olduğunu söyledi.
Karayolları Genel Müdürlüğü (KGM) olarak bugün itibarıyla 
sorumluluklarında 3 bin 523 kilometre otoyol, 30 bin 974 
kilometre devlet yolu ve 34 bin 136 kilometre il yolu olmak 
üzere toplam 68 bin 633 kilometre yol ağı bulunduğunu 
belirten Uraloğlu, bunun Türkiye haritasında yaklaşık 45 

defa batıdan doğuya git-gele karşılık olduğuna dikkat 
çekti.

"Aracın yolla haberleştiği sistemleri 
kurmaya çalışıyoruz"
Yolların her türlü hizmetin götürülmesi ve gelir dağılımının 
eşit sağlanmasına katkı sağladığını söyleyen Uraloğlu, 
şöyle devam etti: "Yolların bir kapasitesi var, yani 
tanımlanmış kapasiteleri var. Bizim bu kapasiteyi tam 
kullanmamız lazım hem de arttırmamız lazım. Bunu da 
ancak akıllı yollarla yapabiliyoruz. Sadece kapasite değil 
esasında trafik güvenliğiyle ilgili bütün çalışmaları yine 

akıllı yollarla, akıllı ulaşım sistemleriyle yapabiliyoruz. 
Dolayısıyla buna biz yatırım yapıyoruz, geliştiriyoruz. 
Türkiye'deki ilk akıllı ulaşım sistemleri yolu Boğaz 
Köprüsü'ndeki ücret toplama sistemleriyle başladı. Bugün 
sinyalizasyonla kavşakların yönetilmesinden tutun, 
meteorolojik istasyonlarla hava durumunun tahmin edip 
sürücülerin anlık olarak uyarılması, yine yollara 
yerleştirdiğimiz sensörlerle kar ve buz mücadelesinin takip 
edilmesini sağlıyoruz. Varmak istediğimiz nokta, akıllı 
ulaşım sistemlerindeki akıllı yolları öncelikle aracın yolla 
haberleştiği, sonrasında aracın araçla haberleştiği 
sistemleri kurmaya çalışıyoruz. Akıllı yollara yönelik de 
Karayolları Genel Müdürlüğü olarak Türkiye'de 15 bin 
kilometre fiber optik kablo ağ döşemeyi planladık. Şu anda 
da yaklaşık 1.500 kilometreleri geçmiş durumdayız. 
Antalya'da bir pilot uygulama yapacağız. Yine İstanbul'da 
bir yolda, tamamen bir pilot uygulama yapacağız ve bunları 
da Türkiye geneline yaygınlaştıracağız."
Yolların tamamının fiber optik ağıyla donatılmasının orta 
ve uzun vadede gerçekleştirebileceklerini belirten Uraloğlu, 
"2035 yılına kadar gerçekleştiririz diye düşünüyoruz ama 
muhtemelen oraya gidinceye kadar yeni şeyler çıkacak ve 
biz de hedeflerimizi revize edeceğiz. Yeni hedefler 
koyacağız." ifadelerini kullandı.

Bakan Muş: Fiyatlara doğrudan müdahale edemeyiz

Sosyal medya hesabından yaptığı paylaşımda “Mustafa 
Kemal'in İtleri...” ifadeleri ile gündeme gelen Gelibolu Gazi 
Süleyman Paşa Camii imamı Mehmet Mutlu' hakkında 
Çanakkale İl Müftülüğü tarafından soruşturma açılması talep 
edildi, İmam Mutlu açığa alındı.
Gelibolu Gazi Süleyman Paşa Camii imamı Mehmet Mutlu'nun 
eski Başbakan Necmettin Erbakan'ın AKP'yi eleştirdiği sözleri 
içeren bir paylaşımın altına "Mustafa Kemal'in itleri öyle 
düşünüyor" şeklinde yaptığı yorum Çanakkale'yi ayağa 
kaldırdı.  Mutlu'nun yaptığı paylaşım, sosyal medyada büyük 
tepki oluştururken, CHP Gelibolu İlçe Başkanlığı başta olmak 
üzere, Memleket Partisi, Milliyetçi Hareket Partisi, Gelecek 
Partisi ile çok sayıda dernek ve sivil toplum kuruluşu, imam 
hakkında suç duyurusunda bulundu.
Tepkilerin ardından Çanakkale İl Müftülüğü tarafından, 
konunun müfettiş marifeti ile incelenmesine yönelik 
soruşturma açılması talep edildi. Konuya ilişkin hiçbir resmi 
kurumdan açıklama gelmezken,  İmam Mutlu'nun açığa 
alındığı öğrenildi.

Ak Parti'de Ayvacık ve Biga İlçe Başkanları Atandı
Genel Merkez Teşkilat İşleri Başkanlığınca yapılan 
temayül, mülakat ve istişareler neticesinde; Biga İlçe 
Başkanlığı görevine, İlçe Yönetim Kurulu Üyesi Nihat 
Borazan atandı. Ayvacık İlçe Başkanlığı görevini bir süredir 
vekaleten yürüten Fatih Kocabıyık ise görevine asaleten 
atandı.
AK PArti Çanakkale İl Başkanlığından yapılan açıklamda; 
"Nihat Borazan 1970 doğumlu, iş insanıdır. Geçmiş 
dönemlerde, Balıklı Çeşme Belediye Başkanı olarak ve İl 
Genel Meclisi Üyesi olarak görev yapmıştır. 

Fatih Kocabıyık 1990 Ayvacık doğumlu, iş insanıdır. 
Ayvacık İlçe teşkilat yönetiminde görevlerde bulunmuştur. 
AK Parti Teşkilatlarından yapılan açıklamada, "2023, 2024 
seçimlerine ve Büyük Türkiye Vizyonuna kendinden emin 
adımlarla ilerleyecek ve bu kıymetli süreci ülkemizin 
bekasına hizmet eden büyük başarılarla taçlandıracaktır. 
AK Parti Teşkilatımıza ve Çanakkale'mize hayırlı uğurlu 
olması dileğiyle kamuoyuna duyurulur" ifadelerine yer 
verildi.

Türk�ye'n�n Tek Gerçek Gündem� Pahalılık: “Uçurumdan Yuvarlandık”
Cumhuriyet Halk Partisi (CHP) Adalet ve Seçim İşlerinden 
Sorumlu Genel Başkan Yardımcısı Çanakkale Milletvekili ve 
Muharrem Erkek son dönemde oldukça söz edilen hayat 
pahalılığı ile ilgili değerlendirmelerde bulundu.
CHP Çanakkale Milletvekili Muharrem Erkek sosyal medya 
hesabı üzerinden bir paylaşımında Türkiye'deki hayat 
pahalılığı ve ekonomik durumu anlattı. Erkek, "Siz bu 
kardeşinize yetkiyi verin, ondan sonra bu faizle, şunla bunla 
nasıl uğraşılır göreceksiniz" Recep Tayyip Erdoğan/19.06.2018. 
Aşağıdaki, yetki verilmeden önceki ve yetki verildikten sonraki 
Türkiye tablosu. Fazla yoruma gerek yok. Bu sistemin kazananı 
saray ve avaneleri. Sistemden tek memnun da onlar '' dedi. Dolar, 
enflasyon, krediler, işsiz sayısı ve döviz rezervleri, kamu borcu, kişi 

başına düşen milli gelir hakkında bilgi verilen tabloda 
Cumhurbaşkanlığı seçimlerinden öncesi ve sonrası 
rakamlarını kıyasladı.

Hayat Pahalılığı Arttı!
Cumhurbaşkanı seçimlerinden sonra birçok kalemde 
yaşanan artış, piyasalarda net olarak görülüyor. Son 3 yıldır 
döviz ve faizlerde artış hayat pahalılığı yani enflasyon 
artışına sebep olarak görülüyor. Dış yatırımcının azalması 

ve Türkiye'de ekonomik istikrarın da düşmesi ile birçok parametre 
ile birçok ekonomik darboğaz yaşanıyor. Merkez Bankası 
rezervlerin azalması ile piyasalarda olumsuz ivme dış ticaretten 
ithal ürünlere kadar derin etkileri yaşatıyor.

Ayaklarına Sağlık…

“O İmam” Açığa Alındı!

Çanakkale Belediye Başkanı Ülgür Gökhan, Kırşehir 
Belediye Başkanı Selahattin Ekicioğlu, Artvin Belediye 
Başkanı Demirhan Elçin ve Sinop Belediye Başkanı Barış 
Ayhan;  Cumhuriyet Halk Partisi Genel Başkan Yardımcısı 
Çanakkale Milletvekili Muharrem Erkek' ziyaret etti.
Sosyal medya hesabından paylaşım yapan Milletvekili 
Erkek; "Çanakkale Belediye Başkanımız Ülgür Gökhan, 
Kırşehir Belediye Başkanımız Selahattin Ekicioğlu, Artvin 
Belediye Başkanımız Demirhan Elçin ve Sinop Belediye 
Başkanımız Barış Ayhan ziyaretimize geldiler. Ayaklarına 
sağlık..." notu ile paylaştı.  
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“Sözde oluşan ranta, köprünün yapım 
şekline, köprünün maliyetine yalan 
söylemler geliştirerek algı yaratmaya 
köhnemiş, gerici zihniyetin mutasyona 
uğramış şeklinden başka bir şey değildir”
CHP İl Başkanı Metin Ümit Ural'ın, 
yapımında sona gelinen 1915 Çanakkale 
Köprüsü'ne ilişkin rant iddiasına AK Parti İl 
Siyasi Hukuk İşleri Birim Başkanı Ömer 
Faruk Göktürk'ten yanıt geldi. Ural'ın 
sözlerine isim vermeden tepki gösteren 
Göktürk, “Projenin büyüklüğü, estetiği ve 
mimarisi bir yana, turizm, transit ticaret, tarım ve 
hayvancılık anlamında bölgemize olağanüstü ekonomik 
katkılarda bulunacağı kesindir.  Bunu böyle görmek yerine, 
sözde oluşan ranta, köprünün yapım şekline, köprünün 
maliyetine yalan söylemler geliştirerek algı yaratmaya 
köhnemiş, gerici zihniyetin mutasyona uğramış şeklinden 
başka bir şey değildir. Köprü hepimizin köprüsüdür ve 
hepimiz bu eser ile gurur duyuyoruz. Bildiğiniz bir şey 
varsa, yanınıza kimi alıyorsanız alın, köprüye mi 
çıkacaksınız, toplandığınız yerlerden naralar mı 
atacaksınız, anlatacağınız bir şey varsa anlatırsınız.” dedi.
AK Parti'li Göktürk, konuya ilişkin “İstemezük Lobisi'nin 
müzmin müdavimleri” başlığıyla yaptığı açıklamasında şu 
ifadelere yer verdi:
“Sene 1968, Dönemin Başbakanı Merhum Süleyman 
Demirel, tarihi ve cesur bir kararla, Avrupa ve Asya 
kıtalarını bir asma köprüsü ile birleştirmek için yola 
koyulur. Bu dev projenin adı İstanbul Boğaz Köprüsü, 
şimdiki adı ile 15 TEMMUZ ŞEHİTLER köprüsüdür.
Bu dev eser henüz proje halindeyken, dönemin CHP 
Siyasileri aşağıdaki ifadeleri kullanmışlardır:
- CHP Genel Başkanı Bülent Ecevit: '' Hiç gereği yokken 

İstanbul'a asma köprüsü yapıyorlar. Bu 
köprüden mutlu azınlık geçecektir.''
- CHP Eski Maliye Bakanı Prof. Dr. Besim 
Üstünel: ''Bu köprü akıl ve hesap işi 
değildir.''
- CHP Bayındırlık Bakanı : '' Boğazın 
güzelliğini bozar.''
- Gazeteci Nadir Nadi : '' Bu köprü sağcıların 
köprüsüdür.''
ve bunlara benzer nice basiretsiz ifadeler.
Bu vizyon eksikliği ile yola çıkarak, 
dönemin CHP güdümündeki Mimarlar 

Odası,'' 1. Boğaz Köprüsü Türkiye ve İstanbul'un başına 
gelen en büyük felakettir'' iddiasında bulunarak 
yapılmaması için yargıya  başvurmuştur. Allah'a çok şükür 
ki, CHP'nin tüm uğraşlarına rağmen 1970 yılında temeli 
atılan bu dev proje 30 Ekim 1973 yılında milletimizin 
hizmetine sunulmuş ve bugün gün içinde yüz binlerce 
aracın geçtiği bir köprü haline gelmiştir.
Müteakip 53 sene içinde, sırası ile İstanbul Boğazı'nı 
süsleyen ikinci asma köprüsü (Fatih Sultan Mehmet 
Köprüsü ) 1988 yılında, iki kıtayı 60 küsur metre suyun 
altında raylı sistem ile birleştiren Marmaray 2013 yılında, 
yine boğazın iki yakasını karayolu ile birleştiren Yavuz 
Sultan Selim Köprüsü 2016 yılında, İzmit Körfezi'nin 
üzerinden geçen Osman Gazi Köprüsü 2016 yılında ve 
suyun 106 metre derinliğinden iki kıtayı birleştiren Avrasya 
Tüneli 2016 yılında milletimizin hizmetine arz edilmiştir.
Bugün aynı zihniyet, devletimize yılda 10 milyar doların 
üstünde gelir sağlayacak KANAL İSTANBUL projesine de 
basiretsiz bir şekilde muhalefet etmektedir. Türkiye 
Cumhuriyeti, Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan'ın 
önderliğinde son 20 senedir dünyada yapılan EN büyük ve 
EN verimli projelere ev sahipliği yaparak dünya nezdinde 

hepimizin gurur kaynağı olmuştur.
Bütün bu projelerin yanı sıra, 18 Mart 2022 yılında, 
Çanakkale'miz de dünyadaki dev projelere ev sahipliği 
yapan yerler listesinde şanlı ismini yazdıracaktır. İçinde 318 
(18 Mart), 2023 (Cumhuriyetimizin 100. yıldönümü) gibi 
mimarisinde birçok önemli rakamlar barındıran 1915 
Çanakkale Köprüsü, Allah'ın izniyle 18 Mart 2022 tarihinde 
Dünya Lideri Cumhurbaşkanımız tarafından milletimizin 
hizmetine sunulacaktır. Projenin büyüklüğü, estetiği ve 
mimarisi bir yana, turizm, transit ticaret, tarım ve 
hayvancılık anlamında bölgemize  olağanüstü ekonomik 
katkılarda bulunacağı kesindir.  Bunu böyle görmek yerine, 
sözde oluşan ranta,  köprünün yapım şekline, köprünün 
maliyetine yalan söylemler geliştirerek algı yaratmaya 
çalışmak yukarıda izaha çalıştığımız o köhnemiş, gerici 
zihniyetin mutasyona uğramış şeklinden başka bir şey 
değildir. Köprü hepimizin köprüsüdür ve hepimiz bu eser ile 
gurur duyuyoruz. Bildiğiniz bir şey varsa, yanınıza kimi 
alıyorsanız alın, köprüye mi çıkacaksınız, toplandığınız 
yerlerden naralar mı atacaksınız, anlatacağınız bir şey 
varsa anlatırsınız. Biz ise Dünya Liderimiz, 
Cumhurbaşkanımız önderliğinde 2023 yılından sonra da 
EN'lere konu olan projelere imza atmaya devam edeceğiz.” 

Çanakkale İl Genel Meclisi Ekim ayı Toplantısının 2'nci 
birleşiminde İl Milli Eğitim Danışma Kurulu için üye seçimi 
gerçekleştirildi. Ayrıca toplantıda mecliste tartışmalara 
neden olan 'Ulupınar dosyası' da gündeme getirildi. Meclis 
Başkanı Önder tarafından, hala komisyondan raporu 
dönmeyen bu dosyanın yasal süre içerisinde 
tamamlanması gerektiğini vurguladı.
 İl Genel Meclisi'nin Ekim Ayı 2'nci birleşiminde gündem 
maddelerinin oylanmasının ardından2021-2022 eğitim 
öğretim yılında müdürlük bünyesinde oluşturulacak 
komisyonda görev yapmak üzere İl Milli Eğitim Danışma 
Kurulu üyeleri seçimi yapıldı. Üye seçimi için partiler kendi 
adaylarının isimlerini dile getirdi. Cumhuriyet Halk 
Partisi(CHP) Hakkı Sezen ve Ali Şinası Tinaz'ı, AK Parti 
Tülay Ömercioğlu'nu ve MHP ise Enver Koç'u aday 
göstermesinin ardından oylama gerçekleştirildi. Eşit çıkan 
oylar sonrasında Meclis Başkanının oy üstünlüğü maddesi 
gereğince çift oy sayılmasının ardından, üyeler AK Parti ve 

MHP gruplarından seçildi. İl Milli Eğitim Danışma Kurulu AK 
Partili Tülay Ömercioğlu ve MHPli Enver Koç'tan oluştu.

 “İlgili Komisyonların Görev Yapma 
Süreleri Belli”
Toplantının gündem maddeleri konuşulmasının ardından, 
Meclis Başkanı Nejat Önder meclis üyelerine uyarıda 
bulundu. Tartışmalara sebep olan ekoturizm konusu içinde 
yer alan Ulupınar dosyasını örnek gösteren Önder, 
komisyonların raporlarını süresinde tamamlaması 
gerektiğine dikkat çekti. Önder, “Usule uygun olarak 
yönetmelik gereğincede bazı komisyonlarımızın bazı 
evraklarını süresinde tamamlamadığını görüyoruz. Sizden 
ricam yasalar çerçevesinde bu mecliste komisyonlara 
havale ettiğimiz dosyalar ile ilgili komisyonların görev 
yapma süreleri belli. Örneğin bir Ulupınar dosyamız var. Bu 
üçüncü ayımız olacak. Hala İmar Komisyonunun bu dosya 

ile ilgili bir raporu yok. Bu konularda biraz hızlı olunmasını 
talep ediyorum” ifadelerini kullandı.

AK Parti'li Göktürk'ten, CHP'li Ural'a “Köprü” Göndermesi

İmar Komisyonuna “Ulupınar Dosyası” Uyarısı!

Bakan Dönmez'den doğalgaz fiyatı açıklaması: Vatandaşa en az şekilde yansıtıyoruz
Enerji ve Tabii Kaynaklar Bakanı Fatih 
Dönmez, doğalgaz fiyatlarıyla ilgili 
olarak “Fedakarlık yaparak vatandaşa 
en az şekilde yansıtıyoruz." dedi.
Enerji ve Tabii Kaynaklar Bakanı Fatih 
Dönmez, NTV'ye verdiği röportajda, 
enerji fiyatlarına ilişkin açıklamalarda 
bulundu.
Küresel enerji krizine ilişkin, "30 yıldır 
bu sektörün içindeyim. Böylesini 
görmedim" ifadesini kullanan Bakan 
Dönmez, “Bu yıl petrolün varil fiyatı 80 
doların üzerinde. Avrupa'da üretim 
azaldı. Bu durum fiyatlarda yükselmeye 
neden oldu.” değerlendirmesini yaptı.
Türkiye'nin enerji arzı ilişkin Bakan 
Dönmez, “Teknik altyapı olarak 

herhangi bir sorun yok. Kuraklık 
nedeniyle elektrik üretim miktarımız 
azaldı. Gerekirse Rusya'dan ilave gaz 
alınır. Bir sıkıntı yaşanmayacağını 
yetkililer ifade etti.” şeklinde konuştu.
"Doğalgaz fiyatında artış olacak mı?" 
soruna Bakan Dönmez, “Fedakarlık 
yaparak vatandaşa en az şekilde 
yansıtıyoruz." yanıtını verdi.
Dönmez, konutta kullınılan elektrik 
fiyatlarına ilişkin ise "Dar gelirli ailelerin 
elektrik tüketimlerinin bir kısmını 
karşılıyoruz. Devlet fedakarlık yaparak 
maliyeti vatandaşa yansıtmıyor.” dedi.
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Çanakkale Belediyesi Ekim Ayı Olağan Meclis Toplantısı 
Belediye binasında gerçekleştirildi. Yapılan yoklamanın 
ardından gündem maddeleri görüşüldü. Meclise damga 
vuran konu ise Assos'ta yapılan kaya ıslahı oldu. Sosyal 
medyada yayılan fotoğrafların bölge turizmine zarar 
verdiğini belirten Turizmci, AK Parti Belediye Meclisi 
Üyeni Nilgün Cura Gökser, “Kaya parçalarının oteller 
bölgesine düşmesi sonucunda bölge AFED bölgesi ilan 
edilmiştir. Hazırlanan proje Kültür Varlıkları Bölge 
Kurulu tarafından onaylanmış ve çalışmalara hızlıca 
başlanmıştır. Assos'u lütfen sosyal medya üzerinden 

servis edilen birkaç fotoğraf karesiyle Assos markasına 
zarar vermeyelim, açıkça bir manipülasyon yapılıyor, 
bunu bir parçası olmayalım. Eğer bu şekilde devam 
ederse burada Çanakkale markası, Assos markası 
zarar görür. Projenin bitmesine odaklanmamız 
gerektiğini düşünüyorum. Orada yapılanlar Assos 
Turizmine zarar vermek değil, Assos'u güvenli şekilde 
Turizme kazandırmaktır.” dedi.

 ''BİZ GELİŞMEKTE OLAN ÜLKEYİZ 
KAYNAK İHTİYACIMIZ VAR''
Ekim Ayı Belediye Meclisinde söz alan Belediye Başkanı 
Ülgür Gökhan ilk önce müsilaj ile ilgili bilgiler 
paylaşarak''9 Eylül günü Türkiye Büyük Millet Meclisi 
Müsilaj Araştırma Komisyonu Çanakkale'yi ziyaret etti.  
Güzelyalı ve Dardanos  arıtma tesislerini incelemek için 
geldi ama  geç geldikleri için sadece Dardanos Arıtma 
Tesisini inceleyebildiler.  Jülide İskenderoğlu 
Milletvekilimiz komisyon üyesi o da katıldı.  Komisyon 
Marmara Adasını incelemesinin ardından geldiler, bizim 
Dardanos Arıtma tesisimizden son derece memnun 
kaldılar.  Çünkü bu bölgede Çanakkale İleri Biyolojik 
arıtması olan tek Belediye bizi, iki tane birden İleri 
Biyolojik arıtmamız var.  Buradan şu sonuca vardılar; 
evet bunun olması gerekir.  Sadece Müsilaj değil 
Marmara Denizinin kirlilikten kurtulması için 
Belediyelerin arıtmalarının kesinlikle ileri biyolojik 

olması gerekir.  Bununla ilgili önceki gün Marmara 
Belediyeler Birliğinin bir toplantısı vardı, Belediye 
Başkanları toplandık. Yani Bursa Büyükşehir Belediyesi, 
Balıkesir Büyükşehir Belediyesi, Saros'tan dolayı Edirne 
Belediyesi gibi Belediyeler katıldı.    Şu karara vardık;  
Müsilaj ile ilgili Bakanlıkla beraber  aldığımız, altına 
imza attığımız  22  maddenin mutlaka uygulamaya 
geçmesi şart. Bir konuda ben şunu söyleyeyim.  
Biliyorsunuz Cumhurbaşkanımızın bir söylemi oldu 
New York'ta.  Paris Antlaşmasını imzalayacağımızı 
bahsetti.  Eğer onu imzalayacak olursak ve gerçekten 
meclisten geçecek olursa o zaman yurt dışından, 
Avrupa Birliği gibi uluslararası projeleri destekleyen 
kuruluşlardan hibe alma şansımız doğacak.  Bir de 
Türkiye Gelişmekte olan sınıfına girdi ve o da bizim için 
bir avantaj olacak.  Çünkü biz gelişmekte olan ülkeyiz 
kaynak ihtiyacımız var, bu anlaşmayı da imzaladık 
deyip  bu kurumlardan  hibe alınabilir ve bu hibenin  
önemli bir kısmı da Marmara Denizinin kirliliğini 
azaltmak için kullanılabilir. Gerek arıtmaların ileri 
biyolojiye geçmesi, gerekse nehirlerin deşarjı  olsun 
imzaladığımız 22 maddenin gerçekleşmesini 
sağlayacak. Çünkü Türkiye Cumhuriyeti Devletinin 
imkanları o 22 maddenin çok kısa sürede yapma 
noktasında değil maalesef. Ama bu konuda dış destek 
alabiliriz” dedi.    

TÜM ÖĞRENCİLER YURT 
İMKANINDAN YARARLANAMIYOR
Başkan Gökhan'ın ardından söz alan İYİ Parti Belediye 
Meclisi Grup Başkan Vekili  Didem Güner ise farklı bir 
konuya dikkat çekerek Öğrencilerin barınma sorunu 
hakkında konuştu. Güner, “ Milyonlarca Üniversite 
öğrencisi ve ailelerinin tek gündemi yurt, burs ve kredi.  
Barınma ve beslenme sorunları hayati önem taşırken 
gördüğümüz gibi bu sorunlar giderek büyümekte.  
Maalesef mevcut yurtlar barınma ihtiyacının sadece 
8.2'sini karşılıyor.  Dolayısı ile tüm öğrenciler yurt 

imkanından yararlanamıyor.  Özel yurt bütçeleri 
otellerle yarışıyor, kiralık evler kontrolsüzce zamlandı.  
İki yıl sonra kampüse dönen öğrenciler evsiz, yurtsuz 
ve mutsuzlar.  Yeni başlayanlar ise adeta üniversiteyi 
kazandıkları için sevinememişler bile.  Üniversite kenti 
olan özel öğrenci yurt ve pansiyon İşletmecileri Derneği 
tarafından yapılan açıklamaya göre,  KYK, Özel Yurt ve 
evde barınacak öğrenciler dışında ortalama 10 bin 
öğrenci vardır.  Umutsuz gençlerin sorunlarını, borçlara 
boğulmuş esnafın, emeğinin karşılığını alamayan 
işçinin, üretimi değer görmeyen çiftçilerin sorunları 
izliyor” dedi.

RAKAMLARA BAKTIĞIMIZDA İSE ÇOK 
HALK BAKKAL GİBİ DEĞİLDİ
AK Parti Belediye Meclisi Grup Başkanı  Esra Yüksel 
Geçtiğimiz günlerde kapılarını vatandaşların alışveriş 
yapması için Halk Bakkal hakkında fiyatların yüksek 
olduğuna vurgu yaparak, ''Halk Bakkalının yeri çok 
güzel, binası çok güzel,  mahallenin içinde çok hoş bir 
ortam,  resmi görürken 'bizim de gitmemiz lazım' dedik.  
Dedik ki yerel üretim, üretici, tüketici, halk bakkal. Yani 
üreticinin ürettiği ve tüketici ile buluştuğu, fiyatların 
uygun olduğu bir yer diye tahmin ettik.  Oradaki 

Manipülasyonlar Assos Markasına, 
Çanakkale Turizmine Zarar Veriyor!
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Çanakkale Onsekiz Mart Üniversitesi (ÇOMÜ) Rektörü Prof. 
Dr. Sedat Murat, üniversitenin Uluslararasılaşma 
Politikalarının başarısının Covid-19 pandemesine rağmen 
güçlenerek devam ettiğine dikkat çekti.
ÇOMÜ'nün kalite odaklı girişimci ve yenilikçi bir üniversite 
anlayışıyla, bulunduğu bölgenin en iyi üniversitesi olmayı, 
ülkesinin ve dünyanın güçlü bir bilim kurumu haline 
gelmeyi hedeflediğini aktaran Rektör Murat yaptığı 
açıklamada şu ifadeleri kullandı; “Bu kapsamda Kalite 
Güvencesi, Eğitim-Öğretim, Araştırma-Geliştirme, 
Toplumsal Katkı ve Yönetim Sistemi faaliyetlerini sürekli 
iyileştirerek, Üniversitemiz ile yurt dışı üniversiteler 
arasındaki ikili iş birliği anlaşmalarını ve Üniversitemizi 
tercih eden yurt dışı öğrenci sayısını arttırarak ulusal ve 
uluslararası akademik sıralamalarda Üniversitemizi daha 
üst sıralara taşımayı ilke edinmiştir. Rektörlüğümüz tüm iç 
ve dış paydaşlarının görüşlerini alarak Senato, Kalite 
Güvence Komisyonu, Dış İlişkiler Koordinatörlüğü, Erasmus 
Koordinatörlüğü, Uluslararası İş Birliği Birimi, Uluslararası 
Projeler Destek Birimi, Avrupa Gönüllü Hizmeti Destek 
Birimi, Horizon Europa (Ufuk Avrupa) Destek Birimi, Free 
Mover Birimi, Uluslararası Öğrenci Ofisi ve tüm akademik 
birimleriyle birlikte uluslararasılaşma çalışmalarına 
pandemi döneminde de büyük önem vermekte Covid-19 
pandemisine rağmen öğrencilerine bu hususta da sunduğu 
fırsatları arttırarak devam etmektedir'' dedi.
 Üniversitenin toplamda 49 farklı ülkenin yükseköğretim 
kurumları ile 254 aktif anlaşması bulunduğuna dikkat 
çeken ÇOMÜ Rektörü Prof. Dr. Sedat Murat şöyle devam 
etti; “Sadece Erasmus için Avusturya, Belçika, Bulgaristan, 
Hırvatistan, Çekya, Finlandiya, Fransa, Almanya, 
Yunanistan, Macaristan, İtalya, Litvanya, Letonya, 
Makedonya, Polonya, Portekiz, Romanya, Sırbistan, 

Slovakya, Slovenya, İspanya ve İsveç ülkelerinin içerisinde 
olduğu 22 farklı ülkede 143 anlaşmamız bulunmaktadır. 
2020 yılı içerisinde Bulgaristan, İspanya, Makedonya, İtalya, 
Romanya, Polonya, Çekya'nın aralarında bulunduğu 7 farklı 
ülkeden 9 Erasmus anlaşmamız da bunlarına arasına 
eklenmiştir. 2021 yılı içerisinde de Slovenya, Romanya, 
Polonya, Letonya, Litvanya, Yunanistan, Portekiz'in 
aralarında bulunduğu 7 farklı ülke ile 15 Erasmus anlaşması 
gerçekleştirdik. Bunlara ek olarak 30 farklı ülke ile 79 aktif 
uluslararası ikili iş birliği anlaşmamız bulunmaktadır. Bu 
anlaşmaların 8 tanesi 2020 yılında 9 tanesi ise 2021 yılında 

gerçekleştirilmiştir. 18 farklı ülkede 32 Mevlana 
anlaşmamız bulunmaktadır. Bu anlaşmaların 4 tanesi 2020 
yılında; 1 tanesi ise 2021 yılında yapılmıştır. Ayrıca 
Balkanlara yönelik ikili iş birliği ve eğitim-öğretim 
politikalarımızın yanı sıra sağlık turizmi politikalarımız da 
mevcuttur. Özetle ÇOMÜ Uluslararsılaşma Politikalarını 
işleterek pandemiye rağmen başarısını arttırarak 
sürdürmekte ve bu hususta tüm iç ve dış paydaşların 
katılımının ve desteğinin artarak devam etmesini 
beklemektedir.”    

Rektör Murat; “ÇOMÜ Uluslararsılaşma Politikalarını İşleterek 
Pandemiye Rağmen Başarısını Arttırarak Sürdürmekte”

ürünlerin  sadece 4'te birinin yerel ürün olduğunu 
gördük , o da Troya Üretici Kadın Kooperatifimizin 
ürünleriydi.  Onun dışında Hatay, Eskişehir, İzmir, 
Bergama  gibi yerlerden gelmiş ürünler vardı.  
Rakamlara baktığımızda ise çok halk bakkal gibi 
değildi.   Bizim kriterlerimize göre  rakamlar her hangi 
bir marketteki rakamlar  gibiydi.  Çanakkale Tarım 
kenti diyoruz. 12 İlçede  yetişmeyen ürün yok.  
Gerçekten her mevsim hem gurme, hem de çok sağlıklı 
ürünler var.  Küçük bir tarama ile o rafların hepsinde  
Çanakkale yöresine ait ürünlerin olması  tüketicinin de 
daha ilgisini çekecektir” dedi.

ASSOS'TA YAPILAN SUÇTUR
Assos antik kentinde kaya ıslahı için bir süredir 
çalışmalar devam ediyor. Çalışmalar devam ederken 
denizden çekilen görüntülerin medyada yer etmesi ile 
toplumun her kesiminden tarihi ve doğal yapıyı tehdit 
etmesi ile büyük tepki toplandı. Gündem dışı Söz Alan 
CHP Belediye Meclisi Grup Başkan Vekili Erdal Gezen, 
“Assos Antik Kenti birinci derecede arkeoloji ve doğal 
sit alanı olan bir yer. Ben Ayvacıklıyım benim 
küçüklüğüm orada geçti.  Deniz tarafından çekilen 
fotoğrafları görünce insanın içi sızlıyor.  Çünkü orada 
falez vardı kendine has doğal bir taş yapısı vardı.  Kazıldı 
ve ucube bir hale getirildi.  Bu fotoğrafla antik limandaki 
otelin ticari değeri bile düşüyor.  Burada yapılması 
gereken taşın düşmesine bağlı olan tehlikeyi 
engellemek.  Kepçeler sokuldu, patlayıcılarla taşların 
patlatıldığı söyleniyor.  Sümela Manastırında da aynı 
durum var ve her taraf çelik tellerle bağlanmış.  Burada 
da öyle bir çözüm yapılabilirdi. Kültür Varlıkları Tabiat 
Kanunu diye bir kanun var.  Burada Koruma kurullarına 
verilen yetkiler. 9'uncu Maddede 'Koruma, Yüksek 
Kurulun ilke, kuralları çerçevesinde, koruma  bölge 
kurullarınca alınan kararlara aykırı olarak  korunması 
gereken taşınmaz ve tabiat  varlıkları ve koruma 

alanları ile sit alanlarında inşai ve fiziki müdahalede  
bulunamaz. Bunlar yeniden kullanıma açılamaz. Esaslı 
onarım, inşaat, sondaj, kısmen veya tamamen yıkma , 
yakma kazı veya benzeri işler  fiziki müdahale sayılır' 
diyor.   Şu anda Assos'ta hepsi yapılıyor.   Gökçeada, 
Bozcaada, Assos yerleşim yerlerinin hepsi sit alanı.  
Evinin bakımı için duvarın dibindeki toprağı alan kişiler 
yargılanıyor.  Yasa öyle diyor çünkü.  Bölgede böyle 
sayısız dava var.  Eğer yasa herkes için eşit 
mesafedeyse  Burada yapılan yargılamalara bağlı 
olarak  Assos'ta yapılan suçtur” dedi.

PROJENİN BİTMESİNE 
ODAKLANMAMIZ GEREKTİĞİNİ 
DÜŞÜNÜYORUM
Sosyal medyada yayılan fotoğrafların bölge turizmine 
zarar verdiğini belirten Turizmci AK Parti Belediye 
Meclisi Üyeni Nilgün Cura Gökser, “Kaya parçalarının 
oteller bölgesine düşmesi sonucunda bölge AFED 
bölgesi ilan edilmiştir. Hazırlanan proje Kültür Varlıkları 
Bölge Kurulu tarafından onaylanmış ve çalışmalara 
hızlıca başlanmıştır. Assos'u lütfen sosyal medya 
üzerinden servis edilen birkaç fotoğraf karesiyle Assos 
markasına zarar vermeyelim, açıkça bir manipülasyon 
yapılıyor, bunu bir parçası olmayalım. Eğer bu şekilde 
devam ederse burada Çanakkale markası, Assos 
markası zarar görür. Projenin bitmesine odaklanmamız 
gerektiğini düşünüyorum. Orada yapılanlar Assos 
Turizmine zarar vermek değil, Assos'u güvenli şekilde 
Turizme kazandırmaktır. Burada yapılan çalışmalar 
Müzenin de personeli gözetiminde yapılmaktadır.  
Üniversitedeki hocalarımız da yer almaktadır.  Yapılan 
çalışmalar tamamen bilim ışığındadır” dedi.

YAPILACAK ÇALIŞMALAR ÇOK 
TİTİZLİKLE YAPILMALIYDI

Çanakkale Belediye Meclisi Çevre Komisyonu Başkanı  
Deniz Erdem ise,  “Kültür Varlıkları Kuruma Kurulu ile 
görüştüm ben.  Verilen projeden haberdar olduğunu 
söyledi müdür bey.  Ancak Çalışma yapılan alanda bir 
kültür varlığı olmadığından dolayı çalışmaları takip 
etmediklerini söyledi.  Çalışmaları Arkeoloji 
müzesinden arkadaşlar takip ediyorlarmış.  Biz bu 
alana teknik bir gezi düzenlemek istedik ancak kapıdan 
çeri alınmadık.  Çünkü Afet bölgesi ilan edilmiş burası. 
ÇOMÜ Jeoloji Mühendisliği Bölümünden Prof. Dr. Doğan 
Perinçek hocamız ile görüştük.  Taş düşmesi sonucu 
Kendisi geçen senelerde de incelemeler  yapmıştı.   
Buradaki taş düşmeleri ile ilgili Afad'a bir proje sunmuş.  
Hiçbir işletmenin kapanmayacağı  şekilde sadece kış 
aylarında  yapılması planlanan ve  elle yapılacak ağır iş 
makinaları sokulmadan, patlayıcı kullanılmadan 
yapılacaktı. Hocamızdan aldığım bilgilere göre bu 
kayaların milyonlarca yıl önce oluştuğu,  Orada Assos 
Antik Kentini ve Assos Antik Limanını ayıran doğal 
falezler olduğunu öğrendik. Çalışmaların olduğu alanlar 
da bu falezler.  Bu falezlerin güzelliğinden dolayı burası 
doğal sit ilan edildi.  Burada yapılacak çalışmalar çok 
titizlikle yapılmalıydı. Bir antik kente böyle bir tahribat 
yakın zamanda hiçbir yerde yapılmadı. Irakta IŞİD yaptı 
Afganistan'da Taliban yaptı ama  ülkemizde bu şekilde 
bir tahribata daha önce hiç şahit olunmadı ” dedi.

BİRİLERİNE PEŞKEŞ ÇEKMEKSE O 
AYRI BİR KONU
Belediye Başkanı Ülgür Gökhan “ o alanda patlayıcı 
kullanılamaz.  Orada patlayıcı kullanılamaz, orası sit 
alanı.  Yani kurul ben ona karışmıyorum diyemez.  Biz 
gitsek oraya bir kulübe koysak bakın bakalım bizim 
başımıza neler gelecek. Her türlü tabiat çalışması insan 
gücü ile yapılabilir yeter ki niyet bu olsun.  Ama 
buralara otopark yapmak ya da birilerine peşkeş 
çekmekse o ayrı bir konu” dedi.
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Çanakkale Belediyesi tarafından, belediyeye ait kentin 
farklı noktalarında bulunan 21 adet dairenin satışı 
yapılacak. Çanakkale Belediyesi tarafından, 21 dairenin 
satışı açık teklif usulü ile yapılacak olurken, ihaleler 13 
Ekim'de Çanakkale Belediyesi Meclis Salonu'nda 
gerçekleştirilecek. İhaleye katılmak isteyenlerin ise 13 
Ekim tarihine kadar, hazırladıkları evrakları Belediye 
Encümenine teslim etmeleri gerekiyor. İhaleye çıkacak 
dairelerden en ucuzu 200 bin TL olurken, en pahalısı ise 700 
bin TL.
Çanakkale Belediyesi tarafından, mülkiyeti belediyeye ait 
olan 21 daire satışa çıktı. Daireler farklı boyutlarda ve farklı 
mahallelerde. Daireler arasında 1+1, 2+1 ve 3+1'ler 
bulunurken, satışa sunulan en uygun daire 200 bin TL, en 
pahalı daire ise 700 bin TL oldu. İhaleler 13 Ekim tarihinde, 
Çanakkale Belediye Meclisi Salonu'nda gerçekleşecek. Saat 
14.00'te başlayan ihaleler, 21 dairenin açık teklif usulü 
satışları sonrası son bulacak.
Daireler arasında en uygun olanları, Barbaros Mahallesi 
Şekerpınar Caddesi üzerinde yer alan Çan-Ka evleri oldu. 
3+1, 126 metrekare daire 500 bin TL'den ihaleye 
çıkacakken, 1+1 63 metrekare iki daire ise 210 v 220 bin 
TL'den ihaleye çıkacak.
Barbaros Mahallesi Osman Hamdibey Caddesi üzerinde yer 
alan Bayar Palace 1+1 daire ise ihaleye 200 bin TL'den 
çıkacak.
İhaleye çıkacak en pahalı daire ise Cevatpaşa Mahallesi, 
Bayrak Sokak üzerinde bulunan Kent Life konutlarında. 
2.katta yer alan ve 3+1 olan daire ihaleye 700 bin TL'den 
çıkacakken, 21 bin TL ise geçici teminatı belirlendi.
Çanakkale Belediyesi tarafından yapılan bilgilendirmede, 

“Mülkiyeti belediyemize ait olan aşağıda adresi, ada, 
parseli, yüzölçümü, cinsi, muhammen bedeli, geçici 
teminatı, ihale tarihi ve saati belirlenen 21 adet taşınmaz, 
Çanakkale Belediyesi meclis salonunda 2886 sayılı Devlet 
İhale Kanunu'nun 45.maddesine göre açık teklif usulü ile 
satılacaktır.
İhale şartnameleri hafta içi her gün mesai saatleri 
içerisinde Çanakkale Belediyesi Emlak ve İstimlak 
Müdürlüğü'nden ücretsiz temin edilebilir” ifadeleri yer aldı.
İsteklilerden aranılan belgeler: 
İhaleye katılmak isteyen istekliler aşağıdaki evrakları 
eksiksiz bir şekilde hazırlayarak 13.10.2021 tarihinde ihale 
saatinden önce Belediye Encümenine teslim etmeleri 
gerekmektedir.

A-Gerçek Kişilerden; 
1.Nufüs cüzdan sureti 2.Kanuni ikametgah belgesi 3. Kayıtlı 
ise kayıtlı olduğu odadan oda kayıt belgesi

B-Tüzel Kişilerden;
1-Mevzuatı gereği siciline kayıtlı bulunduğu idareden 
ihalenin yapıldığı yılda alınmış tüzel kişiliğin sicile kayıtlı 
olduğuna dair belge 2-İlgisine göre tüzel kişiliğin ortakları, 
üyeler veya kurucuları ile tüzel kişiliğin yönetimdeki 
görevlileri belirten son durumu gösterir Ticaret Sicil 
Gazetesi, bu bilgilerin tamamının bir Ticaret Sicil 
Gazetesinde bulunmaması halinde, bu bilgilerin tümünü 
göstermek üzere ilgili Ticaret Sicil Gazeteleri veya bu 
hususları gösteren belgeler 3-Tüzel kişilik adına ihaleye 
katılacak ve teklif vermeye yetkili olan kişilerin vekili 
olduğuna dair noter onaylı vekaletname ve noter tasdikli 
imza sirküleri 4-Dernek veya vakıf ise, ihaleye katılmaya 

ve yetkilendirilmeye dair alınmış yönetim kurulu kararı.

C-ORTAK BELGELER:
1-Tebligat için Türkiye'de adres göstermesi 2-Vekaleten 
iştirak ediliyor ise vekaleten iştirak edenin teklif vermeye 
yetkili olduğunu gösteren ihalenin yapıldığı yıla ait noter 
tasdikli vekaletname ile noter tasdikli imza sirküleri 3-
İlanda yazılı olan geçici teminatın yatırıldığına dair makbuz 
veya milli bankalardan birinden alınmış teminat mektubu  
4-Belediyemize borcu olmadığına dair Çanakkale 
Belediyesi İcra ve Takip Biriminden alınacak borcu yoktur 
belgesi

D-ORTAK GİRİŞİM OLMASI HALİNDE:
1.Bu ihale için uygun olarak düzenlenmiş noterden tasdikli 
ortak girişim beyannamesi ve Ortak girişimi oluşturan 
gerçek ve/veya tüzel kişilerin her birinin (A) ve/veya (B) 
ile (C) maddelerindeki esaslarına göre temin edecekleri 
belgeler.

Belediyenin 21 Mülkünü Satılıyor

Gökçeada'da Klasik Bir “İstemezük” Hikayesi

CHP'li Gökçeada Belediye Meclis üyeleri ilçede bulunan 
Türkiye'nin ilk ve tek Sualtı Milli Parkı içerisinde kalan Yıldız 
Koy'un, Belediye Meclisinde alınan bir kararla yapılaşma 
tehlikesiyle karşı karşıya kaldığını iddia etti. Bölgede hiçbir 
yapılaşmama olması gerektiğini savunan CHP'li meclis üyeleri 
kararı mahkemeye taşıyacaklarını söylediler. Belediye 
Başkanı Ünal Özcan ise bölgenin önemine çok dikkat 
ettiklerinin altını çizerek; “Günübirlik tesis alanlarında kıyı 
kanuna bağlı kalmak koşuluyla maksimum yüzde 20 olan 
emsali yüzde 5'e çektik. Aynı zamanda konut alanlarında ifraz 
koşullarını 1000 metrekareye indirip, bu 1000 metrekaredeki 
toplam emsali yüzde 20'ye düşürerek, yapılaşma ve nüfus 
projeksiyonu minimize ederek, oradaki ekosistemi ve mevcut 
yaşam koşullarını en iyi hale getirdik." Özcan, yasaların 
dışında bir işlem yapılmadığını, kanun verdiği yetkiyi büyük 
bir titizlikle kullanıldığının altını çizerek; “orada insanların 
sağlıklı hizmet alabilecekleri, aynı zamanda da Gökçeada'mıza 
turizm maksadıyla gelen insanların gerçekten sağlıklı hizmet 
alabilecekleri bir lokasyon yaratmak bizim hedefimizdir” diye 
konuştu.
 1/1000'lik imar planı, Gökçeada Belediye Meclisi'nde İYİ Partili 
üyelerin oyuyla kabul edildi. Meclis kararı, Koruma 
Kurulu'ndan da geçerse, Yıldız Koy imara açılmış olacak. 
Millete İttifakı ortağı CHP meclis'te plana ret oyu vererek 
konuyu yargıya taşımaya hazırlandığını belirtti. Partili 
Belediye Başkanı Ünal Çetin, "Amacımız, oradaki yapı 
yoğunluğunu azaltmak, projeksiyon nüfusu düşürmek ve 
mevcut emsallerle orada mevcut ekosisteme zarar vermeden 
insanların çok daha nezih bir ortamda yaşayabilecekleri 
lokasyon yaratmaktı" dedi.
Gökçeada'da bulunan Türkiye'nin ilk ve tek Sualtı Milli Parkı 

içerisinde kalan Yıldız Koy, imara açılıyor. İlk olarak 2010 
yılında imar süreci başlayan Yıldız Koy için 2015 yılında 100 
binlik plan onaylandı. Geçen 4 Ekim tarihinde Gökçeada 
Belediye Meclisi'nde yapılan oylamada ise Yıldız Koy için 
1/1000'lik plan oy çokluğuyla kabul edildi. Oylamada; CHP'li 2 
üye ret oyu verirken, İYİ Partili 4 üye ise kabul oyu verdi. AK 
Parti'li 3 üyeden oylamaya katılan 1 üye de çekimser oy 
kullandı. Meclis kararı, ilerleyen günlerde Çanakkale Kültür 
Varlıklarını Koruma Bölge Kurulu tarafından görüşülecek. 
Planın uygun bulunması halinde, bakirliği ve sualtı canlı 
çeşitliliğiyle bilinen koyda yapılaşmanın önü açılacak.

'BURASI 2'NCİ DERECE ARKEOLOJİK SİT 
ALANI'
Gökçeada Belediye Başkanı İYİ Partili Ünal Çetin, 
Gökçeada'nın 297 kilometrekarelik alanla Türkiye'nin en 
büyük adası olduğunu belirterek, "Gökçeada, Kuzey Ege'de 
milli politikalarımızı devam ettirmek adına ve aynı zamanda 
bacasız sanayi olan turizmi de kalkındırmak adına çok ciddi 
bir şekilde projeksiyon koyacağımız bir alan. Bu konuyla 
alakalı Çevre ve Şehircilik Bakanlığı, Balıkesir ve Çanakkale 
1/100.000 çevre düzeni planını yaparken, bütün 
projeksiyonları ortaya koyarak, bir planı 2015 yılında 
onaylamış bulunmakta. Mevcut bahse konu alanla, lokasyonla 
alakalı olarak çevre düzeni planımızda belirtildiği üzere orası 
konut gelişim alanı. Türkiye bir hukuk devletidir. Hukuk 
çerçevesinde biz ülkemizin genel milli politikalarını 
yaşadığımız lokasyonda devam ettirebilmek adına, devletin 
çıkartmış olduğu yasalar, planlamalar ve aynı zamanda 
yönetmelikler düzeyinde devam ettirmemiz gerekiyor. 
Belediye Meclisi'nden geçirdiğimiz konu şudur. 1/5000'lik 
planlara esas revizyon yaparak oradaki yapı yoğunluğunu 
azaltmak, projeksiyon nüfusu düşürmek ve mevcut 
emsallerle orada mevcut ekosisteme zarar vermeden 
insanların çok daha nezih bir ortamda yaşayabilecekleri 
lokasyon yaratmaktı. Burası 2'nci derece arkeolojik sit alanı. 
Kültür Varlıkları Koruma Kurulu, 1000'lik uygulama imar 
planlarını onaylama aşamasındayken, biz buranın mevcut 
lokasyonunun önemini ve ehemmiyetini bilerek, oradaki 
yapılaşma yoğunluğuyla birlikte nüfus projeksiyonunu da göz 
önünde bulundurarak emsali tamamen minimize ettik. 
Günübirlik tesis alanlarında kıyı kanuna bağlı kalmak 
koşuluyla maksimum yüzde 20 olan emsali yüzde 5'e çektik. 

Aynı zamanda konut alanlarında ifraz koşullarını 1000 
metrekareye indirip, bu 1000 metrekaredeki toplam emsali 
yüzde 20'ye düşürerek, yapılaşma ve nüfus projeksiyonu 
minimize ederek, oradaki ekosistemi ve mevcut yaşam 
koşullarını en iyi hale getirdik" dedi.

'ÇOCUKLUĞUM ORADA GEÇTİ'
Yıldız Koy ile ilgili olarak kendilerine yöneltilen eleştirilere de 
cevap veren Başkan Çetin, "Ben de böyle güzel koyların imara 
açılmasına çok sıcak bakmıyorum. Ama burası hukuk devleti 
ise burası Çevre ve Şehircilik Bakanlığı tarafından onaylanmış 
çevre düzeni planına göre konut gelişim alanıysa, bende 
Belediye Başkanı olmakla birlikte Ünal Çetin olarak kamu 
görevlisiyim. Kamu görevlisi olarak hukukun ve kanunun 
gereğini yapmakla görevliyim ve ben onu yapıyorum. Bunu 
yaparken de o lokasyonun önemini bilen birisi olarak, 
çocukluğum orada geçti. Orada en iyi koşullarda, en az yapı 
yoğunluğuyla, en projeksiyon nüfusa indirerek, orada 
insanların sağlıklı hizmet alabilecekleri, aynı zamanda da 
Gökçeada'mıza turizm maksadıyla gelen insanların gerçekten 
sağlıklı hizmet alabilecekleri bir lokasyon yaratmak bizim 
hedefimizdi" diye konuştu.

CHP, KARARI YARGIYA TAŞIYACAK
CHP Gökçeada Belediye Meclis üyesi ve İmar Komisyonu üyesi 
Ahmet Aydın, konuyu yargıya taşıyacaklarını söyledi. Sualtı 
Milli Parkı olması nedeniyle de Yıldız Koy'un sadece Gökçeada 
için değil, Türkiye için dünyada çok özellikli bir alan olduğunu 
ifade eden Aydın, "Sualtı florası açısından çok zengin bir yer. 
Aynı zamanda bu yapılaşmaya açılmak istenen bölge 2'nci 
derece arkeolojik sit bölgesi. Buranın yapılaşmaya açılması 
çok yanlış. Yıldız Koy göz bebeği durumundadır. Burada hiçbir 
yapılaşma olmaması gerekli. Şu andaki başkan ve meclis 
aslında emsallerde iyileştirme yaptı. Yüzde 40- 45'lerde olan 
emsalleri yüzde 20'lere kadar çekti. Fakat Cumhuriyet Halk 
Partisi olarak bizim grubumuz için yeterli değil. Biz kesinlikle 
burada hiçbir yapılaşmanın olmamasını istiyoruz. Bu konu 
meclisin sorunu değil, bu 2010 yılına dayanan, Çevre ve 
Şehircilik Bakanlığı'nın burayı imara açmasının sorunu. 
Sorunun da oradan çözülmesini umuyoruz. Bu kararımız 
Çanakkale Kültür Varlıklarını Koruma Bölge Kurulu'na 
gidecek. Kurulun vereceği karar çok önemli. Umarım 
onaylanmaz. Konuyu yargıya taşımayı düşünüyoruz" dedi. 
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ÇOMÜ 
Akademisyenlerinden 
Gökhan Bayram, 
pandeminin son altı ayında 
100 kişiye iş buldu. 
Mimardan öğretmene, 
garsondan şoföre 100 
istihdama aracılık eden 
Bayram, işe girenlerin 
çoğunluğunun kadın ve 
gençlerden oluştuğunu 
belirtti. 
Çanakkale Onsekiz Mart 
Üniversitesi (ÇOMÜ) 
Öğretim Görevlisi Gökhan 
Bayram, pandemi 
sürecinde işsiz kalanların 
iş bulma problemleriyle 
ilgilendi. Önceleri 
işletmeleri gezerek 
personel arayışlarını not 
eden akademisyen, 
internet üzerinden verilen 
iş ilanlarının yanısıra 
kendisine ulaşan 
işverenlerin mesajlarını da 

sosyal medya hesaplarından iş 
arayanlar için yayınlamaya başladı. 
Küresel salgın krizinde işsiz kalan 
çok kişiye yardımcı olundu.   
Sosyal medya hesaplarından son 
altı ayda 100 işletmeye personel, 100 
insana ise iş bulan Bayram, bu 
sayede işe başlayanların 72'sinin 
kadın olduğunu belirtti. Gönüllü 
olarak yürüttüğü çalışmalarda kısa 
zamanda önemli sonuçlar elde eden 
akademisyen, iş arayanlara iş 
bulmaktan, işverenlere ise personel 
bulmaktan mutlu olduğunu 
kaydetti ve işverenlere teşekkür 
etti. 

EN ÇOK GARSON 
ARANIYOR 
Akademisyen Gökhan Bayram, 
pandemiyle birlikte kendisine 
yapılan işveren başvurularında en 
fazla garson arayışının olduğuna 
dikkat çekti. Hizmet sektörünün 
kalifiye personel bulma konusunda 
sıkıntı yaşadığını belirten Bayram, 

“Aşçı, usta, elektrikçi, tesisatçı vb. hizmet mesleklerinde 
personel azlığı var. Son altı ayda evde çocuk bakıcılığı, 
hasta ve yaşlı bakıcılığı, güzellik uzmanlığı gibi meslekler 
revaçta. Teknik veya mesleki personel bulmak zor. Bu 
sebeple liselerimizin ve üniversitelerimizin aranılan meslek 
dallarında eğitime önem vermeleri ve kalifiye insan 
yetiştirmeleri çok önemli görünüyor.” dedi. 

EN ÇOK ARANAN İŞ: “MASA BAŞI İŞ”
Toplumun önemli bir kısmının masa başı iş istediğini 
söyleyen Akademisyen Gökhan Bayram, iş arayanların 
önemli bir bölümü de aradıkları işi; mesai saatleri sınırlı, 
maaşı dolgun, çok yormayan, masa başı işler olduğunu 
belirtti. Öte yandan gençlerin önünde konulan deneyim 
şartının önemi bir problem olduğunu aktaran Bayram, 
“Mezun gençler, deneyim yoksunluğunda dolayı iş 
bulamıyor. Kimse dünyaya deneyimli gelmiyor” dedi. 
İşverenin en büyük probleminin ise kalifiye ve daimi 
personel olduğunun altını çizen Bayram, “İşveren 
devamlılığı olan personel arıyor. İşveren, yetiştirdiği ve iş 
öğrettiği personelin, kısa zaman sonra ayrılıp başka işlere 
gitmesinden rahatsız.” dedi. İstihdama yönelik çabalarına 
devam edeceğini bildiren Gökhan Bayram, iş arayanlara ve 
iş verenlere gönüllü katkı sunmayı sürdüreceğini, hedefinin 
2021 yılı sonuna 150 kişi, 2022 yılı sonuna kadar 500 kişi 
olduğunu kaydetti.

ÇOMÜ'lü Akademisyen Örnek Davranış, Bin Kişiye İş Buldu

Facebook, Amazon Ormanlarındaki Arsaların Uygulamalarındaki Satışını Yasakladı
Geçtiğimiz günlerde binbir türlü badireler 
atlatarak servislerini düzelten Facebook, 
yakın zamanda çevreyle ilgili bir endişesini 
dile getirdi. Açıklamayı internet sitesi 
üzerinden yapan sosyal medya devi, 
Amazon'da bulunan tehlike altındaki 
arazilerin kendi araçları üzerinden 
satılmasını yasakladı.
Bazı kullanıcılar, Facebook'un Marketplace 
aracını kullanarak sığır otlatma, odunculuk 
ve madencilik için kullanılması sakıncalı olan Amazon 
orman arazilerini satışa çıkarıyor. Cuma günü yapılan 

açıklamada ise bunun artık Facebook 
Marketplace ile yapılamayacağı duyuruldu. 
Ayrıca aynı yasak, Instagram ve WhatsApp'ın 
satış araçlarında da geçerli.
İlanlar yayınlanmadan kontrol edilecek.
Söz konusu sorunu fark eden Facebook, fazla 
vakit geçirmeden duruma el attı. Cuma günü 
kendi blog sitesinde bir yazı paylaşan şirket, 
yazıda şu ifadelere yer verdi: “Bugün, Facebook 
Marketplace'te Amazon yağmur ormanları 

içindeki ekolojik koruma alanlarından arazi satma 
girişimlerini engellemeye yönelik önlemlerimizi 

duyuruyoruz. Facebook, Instagram ve WhatsApp 
üzerindeki ticari araçlarımızla ekolojik koruma 
alanlarındaki her türlü arazinin satın alınmasını veya 
satılmasını açıkça yasaklamak için ticaret politikalarımızı 
güncelliyoruz.”
Facebook, bu arazilerin satılmasını engellemek için artık 
Marketplace'e verilen ilanları yayınlamadan önce bir bir 
kontrol edecek. Daha sonra bu bölgeleri içeren bir 
veritabanı üzerinden söz konusu arazinin koruma altında 
olup olmadığını saptayacak. Eğer öyleyse, ilan 
yayınlanmadan silinecek.
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ÇATOD Başkanı ve Anzac Hotel ile Troia Tusan Hotel 
işletmecisi olan Armağan Aydeğer, koronavirüs pandemisi 
nedeniyle yaklaşık 1,5 senedir düşük seyreden iç ve dış 
pazar turizminin geçtiğimiz iki ay boyunca hareketlendiğini 
söyledi. Bu yıl, geçtiğimiz dönemlere nazaran Rusya ve 
Ukrayna bölgesinden Çanakkale'ye iyi bir hareketlenme 
olduğunu da ekleyen Aydeğer, aynı zamanda turistlerin 
artık yeni bir turizm modeli görmek istediklerini belirtti. 
'Deneyim turizmi' olarak ifade edilen yeni modeli, “Turistler, 
gittikleri yerde yeni deneyimler yaşamak istiyor” diyerek 
ifade eden Aydeğer, bu anlamda Çanakkale'nin ciddi bir 
potansiyel taşıdığını vurguladı.
 Yoğun olarak iç pazar odaklı kaldıklarını belirten Aydeğer, 
“Çok limitli bir şekilde Balkan; Romanya, Bulgaristan ve 
Makedonya gibi ülkelerden kısmi olarak yabancı turist 
geldi. Neden böyle oldu? Çünkü birçok dünya ülkesinde hali 
hazırda koronavirüs nedeni ile kısıtlama tedbirleri devam 
ediyor. Türkiye'nin en önemli turizm ürünlerinden bir tanesi 
kültür turizmi… Kültür turizminde özellikle katma değeri 
yüksek olan turistler, Kıta Avrupası, İngiltere, Avusturalya, 
Yeni Zelanda gibi ülkelerden geliyorlar. Bu turist grubuna bir 
de Uzakdoğu, Japonya'yı da ilave etmek lazım. Hali hazırda 
bu pazarlar açılmış değil. Bu ülkelerin neredeyse büyük bir 
çoğunluğunda ülkeye giriş ve çıkışlar hala kısıtlı. Özellikle 
Avusturalya, Yeni Zelanda ve Asya pazarının neredeyse 
tamamında bir turizm hareketinden söz etmemiz mümkün 
değil. Avrupa pazarında Avrupa ülkelerinde çok ciddi ve katı 
bir karantina süreci uygulanıyor. Ülkelerinden ayrılan ve 
daha sonra da tatil bitiminde ya da iş bitiminde ülkelerine 
dönenler, 10-15 gün boyunca belirlenen otellerde 
karantinada kalmak zorundalar. Bu durumda tabii ki bu 
ülkelerden ülkemize gelecek olan turizm hareketini 
neredeyse sıfıra indiriyor. Diğer pazarlarda, Çanakkale'nin 
çok fazla faydalanmadığı pazarlarda ülke turizmi açısından 
çok önemli olan Rus, Ukrayna pazarı gibi farklı ülkelerden 
bu 2 ay içerisinde iyi bir hareket olduğunu söyleyebilirim.  
Turizmcilerin buradaki beklentisi İngiltere pazarının 
açılmasıydı. Çünkü İngiltere bu anlamda Avrupa kültür 
turizmi açısından önemli… Ama tabii İngiltere'nin Türkiye'yi 
Kırmızı listede tutuyor olması bu sürecin şu an için 
ertelenmesine neden oldu. Burada Türkiye için çok önemli 
bir fark yaratan bir durum söz konusu. Yurt dışında yaşayan 
Türk vatandaşları, bizim için önemli bir fark yaratıyor.  
Özellikle Temmuz-Ağustos aylarında Çanakkale 
bölgemizde başta olmak üzere Türkiye'nin birçok 
noktasında tatillerini geçirdiler. Bu yüzden oldukça fazla 
döviz girdisi sağladık”

İNSANLAR ARTIK SEYAHAT ETMEK 
İSTİYOR
Normalleşmek ve artık sıradan bir ihtiyaç haline gelen 
turizmi yeniden canlandırmak için en önemli faktörün 
aşılanmak olduğuna da dikkat çeken Aydeğer, “ Covid-19 
süreci, hepimiz açısından olumsuz sonuçları ile birlikte belli 
bir seviyeye geldi. Bundan sonra aşılanma sürecinin hem 
ticaretin hem de sosyal hayatın şekillenmesindeki en 
önemli faktör olduğunu düşünüyorum. Aşılama süreci ne 
kadar olumlu yönde ilerlerse, ülkelerin aşılanma oranları ne 
kadar sağlıklı bir şekilde artarsa, salgın süreci ile ilgili 
endişelerde ortadan kalkar. Böylece, sosyal ve ekonomik 
sonuçları da daha hızlı görülür. Turizm artık bizim için bir 
yemek içmek doğal bir insani ihtiyaç. İnsanlar, yaklaşık 1- 
1,5 yıldır bu ihtiyaçlarını hep öteliyorlardı. Bu ihtiyaçlarını 
kalabalık ortamlardan uzak kalmak için yapmamayı tercih 
ediyorlardı.  Bu ihtiyaç artık ötelenemez bir yere geldi. 
İnsanlar gerçekten artık seyahat etmek istiyor. Psikolojik 
sağlıklarını da devam ettirmek için seyahat etmek istiyorlar 
“ dedi.

“TARİHİ YARIMADA'YA GELEN 
TURİSTLERİ ÇOK ÖNEMSİYORUZ”
Yaz sezonunun sona ermesi ve okulların açılmasıyla birlikte 
iç pazar turizminde belirgin bir yavaşlama olduğunu 
belirten Aydeğer, “Ama bölgemizin öne çıkan önemli başka 
değerleri var. Biliyoruz ki Çanakkale'nin doğal kaynakları 

çok güçlü. Özellikle kırsal kesimleri, yürüyüş rotaları, 
bisiklet rotaları gibi… Çanakkale, koronavirüs salgını 
sürecinde hep cazibesi yüksek olan alanlara sahip oldu. Bu 
anlamda da Eylül ve Ekim aylarında umut ediyoruz ki başta 
yurtiçi misafirlerimiz ve gelebilen yurtdışı misafirlerimiz, 
Çanakkale'nin bu önemli turizm özelliklerinin farkına varır. 
Tarihi yarımada bizim için çok değerli. Bu alan ile alakalı bu 
değer hiçbir zaman eksilmeyecektir. Yine kısmı olarak 
çeşitli bölgelerimizden, illerimizden tarihi yarımadaya 
gelecek olan turları çok önemsiyoruz. Bu turların mutlaka 
desteklenmesi lazım… Bu sadece bir turizm hareketinden 
öte, bir milli şuur hareketidir. Tarihi yarımada gezilmesi 
gereken görülmesi gereken bir alan... Yine Troia Ören Yeri 
özellikle bu sonbahar sürecinde önemli bir lokomotif 
olacağına inanıyorum. Yeni yapılan ödüllü Troia Müzemiz, 
dünyada örneği çok az sayıda olan çok başarılı bir müze. 
Troia Müzesinin ünü, sadece yurt içinde değil yurt dışında 
da duyulmuş durumda.  Bu çerçevede Troia Müzesi, Troia 
Antik Kenti ve Assos'un yer alacağı bir turizm farkındalığı, 
bölgemizi turizm anlamında ileriye götürecek önemli 
değerler. Biliyorsunuz 2021 yılında Assos Antik limanı ile 
ilgili bir süreç yaşandı. Antik Liman'ın bulunduğu alandaki 
bazı coğrafi sıkıntılar nedeni ile kayaların, Antik Liman için 
risk oluşturması nedeni ile Assos Antik liman kapatılmıştı. 
Bu konu ile ilgili çok güzel haberler var. Assos Antik 
Liman'ın yapılan çalışma nedeni ile kapatılması ile ilgili 
olarak ön görülen kapanma süresinin çok çok daha altında 
gerçekleşeceği ve çalışmaların çok hızlı ilerlediği haberleri 
geliyor. Yetkililer Assos Antik Limanı'nın 2022 yılı yaz 
sezonuna hazır olacağını ifade ettiler. Bu da hepimiz 
açısından çok çok önemli bir gelişme” şeklinde konuştu.

 FERİBOT KUYRUĞU, ÇANAKKALE'NİN 
CAZİBESİNİ DÜŞÜRÜYOR
1915 Çanakkale Boğaz Köprüsü'nü heyecanla beklediklerini 
ve şehre ciddi anlamda katkılarda bulunacağının altını çizen 
Aydeğer, “Köprü dediğimiz zaman olay, sadece Avrupa 
kıyısından Asya kıyısına geçmek olarak algılanmamalı. 
Köprünün çevre yolu bağlantıları ile Avrupa'dan Asya'ya 
olan bağlantı da çok farklı bir noktaya taşınacak. 1915 
Çanakkale Boğaz Köprüsü'nün, Çanakkale turizmi 
açısından da çok büyük bir değer üreteceğine inanıyorum. 
İstanbul gibi bir megapolün kültür turizmi anlamında 
Çanakkale'ye entegre olması ile çok önemli bir durum 
yaşanacak.  Gemi trafiği ve çok yoğun araç trafiği ile 
Çanakkale'ye yapılacak seyahatleri çekilmez hale 
gelebiliyor. Özellikle 30 Ağustos sonrası feribot ile karşı 
kıyıya geçmek isteyen araçların oluşturduğu kilometrelerce 
uzun kuyruklar iki ya da üç gün tatile gelen bir ailenin 5-6 
saat feribot kuyruğunda bekliyor olması ilimize olan 
cazibeyi çok hızlı bir şekilde düşürüyor. Bu nedenle de 1915 
Çanakkale Boğaz Köprüsü'nün, Çanakkale turizmine ve 
sosyal ekonomik hayatına çok önemli katkısı olacaktır. 
Köprünün lokasyonunu da özellikle çok doğru buluyorum. 
Çünkü şehrin doğrudan tarihi ve kültürel yerlerinden daha 
uzak olması en azından köprü ile gelişen endüstriyel eko-
sistemin, bu kültürel noktalarda biraz daha uzakta olması 
olumlu olacak” ifadelerini kullandı.

 ARTIK YENİ BİR TURİST ALGISI VAR: 
'DENEYİM TURİZMİ'

Dünyada koronavirüs salgını ile gelişen yeni bir turist algısı 
olduğundan bahseden Aydeğer,  “Artık kitlesel turizm çok 
fazla itibar gören bir konu değil. Bundan sonraki süreçte, her 
şeyin başında turistlerin çok önem verdiği 'deneyim 
turizmi' geliyor. Turistler, gittikleri yerde yeni deneyimler 
yaşamak istiyor. Deneyim turizminin konu başlıklarına 
baktığımızda, dalış turizmi, bu deneyimler arasında 
ekonomik değeri yüksek olan turistin ağırlandığı bir turizm 
alanı. Bu çerçevede Tarihi Alan Başkanlığı'nın dalış turizmi 
ile ilgili gerçekleştirmiş olduğu yatırımları beğeni ile 
destekliyoruz. Bu sürecin, Çanakkale turizmi açısından yeni 
bir dönem ve yeni bir soluk üreteceğini düşünüyorum. Yine 
burada çok önem verdiğimiz konulardan biri de 
gastronomi... Yani bu şehrin, özellikle Kuzey Ege mutfağının 
Çanakkale ismi ile birlikte anılıyor olması önümüzdeki 
süreç içerisinde mutlaka ve mutlaka eğilmemiz gereken 
konu başlıkları arasında yer alıyor. Bu konuda da yapılacak 
olan birçok çalışma ve faaliyeti de bizler gönülden 
destekliyoruz. Yeni turist profili önümüzdeki süreçte daha 
sakin yerleri tercih edecek. Çanakkale bu anlamda 
gerçekten birçok artı değeri de elinde bulunduruyor. Bir 
şekilde iletişimini yapıp bununla ilgili yatırımları yürütürsek 
bu süreçte çok daha başarılı olacağız. Artık talep odaklı 
büyüme modelleri anlamlarını yitirdi. Yani daha çok turist 
değil daha nitelikli turistte ihtiyaç var. Çünkü hepimizin 
doğal kaynakları sınırlı, ülke kaynakları sınırlı... Biz burada 
çok daha fazla değil, daha çok katma değer sağlayan, çok 
daha fazla para harcayan turistlere ihtiyacımız var. Aksi 
takdirde başta şehrin sosyal hayatı olmak üzere birçok 
kaynağın hızlı tükenmesine neden oluruz. Bundan sonraki 
süreçte daha uzun konaklayan, katma değeri yüksek 
turiste odaklanmalıyız. Bu nedenle de yapacağımız tüm 
yatırımları bu çerçevede değerlendirmemiz lazım. Özellikle 
ifade etmek istiyorum. Kültür yürüyüş rotaları yine bisiklet 
rotaları, kıyı balıkçılığı, meditasyon, dalış turizmi, su 
sporları, yelken ve benzer nitelikte turiste deneyim sunan 
turizm türlerinin çok çok önemli olduğunu düşünüyorum” 
sözlerini sarf etti.

 “ÇANAKKALE, TURİZMDE EN ÇOK 
GELİŞME VE BÜYÜMEYİ SAĞLAYAN İL 
OLACAK”
2020 ve 2021 yılının özellikle ülke turizmi açısından çok 
geriye giden bir süreç olduğunu aktaran Aydeğer, “2021 yılı 
ile beraber burada yeni bir geri dönüş süreci yaşıyoruz. Bu 
geri dönüş sürecinde, eğer farklı bir olağanüstü senaryo ile 
karşılaşmazsak, 2022 ve 2023 yılının yani önümüzdeki iki 
senenin dünya turizmi açısından çok hızlı bir geri dönüş 
süreci olacağına inanıyorum. Genel olarak bunu nereden 
yorumluyoruz? Özellikle uluslararası tur operatörleri 2022 
yılı ile ilgili aldıkları kararlar ve bununla ilgili attıkları ticari 
faaliyet adımları bizleri bu anlamda daha da 
yüreklendiriyor. Çünkü dünya turizmi, yaklaşık iki yıldır 
ciddi bir daralma yaşadı. 2021'de Temmuz ve Ağustos 
aylarında hızlı bir geri dönüş olduğunu ifade ediyoruz ama 
yılın 7 ayı kapalı kalındığını unutmamak lazım. Bu nedenle 
2022'nin kaygılardan biraz daha arınacak ama burada kritik 
eşik nisan ayı... Nisan ayı ile birlikte bu sürecin, kendini daha 
iyi ortaya koyacağını düşünüyorum. Türkiye özeline 
baktığımızda da Avusturalya ve Yeni Zelanda pazarlarımızın 
tekrar hayata dönmesi çok önemli. Bu pazarda, 2015'ten 
sonra ciddi bir düşüş yaşandı. 2016'da çok kaotik bir 
dönemimiz vardı. Bu süreç, bizi çok derinden yaraladı. 
2016'dan sonra 2017 ve 2018 yıllarında tam toparlayalım 
derken, koronavirüs salgını nedeni ile daha da dibe vurdu. 
Sonuç olarak Avusturalya ve Yeni Zelanda pazarlarımız çok 
önemli. 2022 yılı ile beraber bu süreçlerin olumlu yönde 
evrilmesi söz konusu. Yine Uzak Doğu pazarları da aynı 
şekilde... Özetlemek gerekirse, Çanakkale bölgesi; 1915 
Çanakkale Köprüsü, deneyim turizmi ve Troia ile turizmde 
büyüyecektir. Ayrıca, ülke turizmi de 2022 ve 2023 yılları 
arasında hızla eski günlerine geri dönecektir ama 
Çanakkale turizmde en çok gelişme ve büyümeyi sağlayan 
il olacak” ifadeleriyle sözlerini sona erdirdi.

Çanakkale Bölgesi; 1915 Çanakkale Köprüsü, 
Deneyim Turizmi ve Troia İle Turizmde Büyüyecektir
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Tarihi Gelibolu Yarımadası'nın derinliklerinde bulunan 
savaş gemileri, Gelibolu Tarihi Sualtı Parkı olarak dalış 
turizmine açıldı. Derinliklerinde pek çok hikaye saklayan 
Çanakkale'nin savaş batıkları, 1. Dünya Savaşı temalı ilk 
sualtı parkı özelliğini taşıyacak. 106 yıl önce Seddülbahir 
Kalesi açıklarında batırılan İngiliz Kraliyet Donanması'na 
ait 'HMS Majestic'in de aralarında bulunduğu 14 batık 
geminin gizemini dalış meraklıları keşfedecek. 14 dalış 
noktası ve 150 kilometrelik alanda dalışa imkan veren 
Gelibolu Tarihi Sualtı Parkı dalış noktaları; 'HMS Majestic', 
'Ertuğrul Koyu Massena ve Saghalien gemi kalıntıları', 
'Helles Barçları', 'Tekke Koyu (W Beach) batıkları', 'Arıburnu 
Barç', 'Küçükkemikli Barçları', 'Arıburnu Layter', 'Lundy', 
'HMS Louıs', 'S.S. Milo', 'Tuzla', 'Denizaltı Mania Ağı', 'Bebek 
Kayalıkları' ve HMS Trıumph'tan oluşuyor. Çanakkale 
Savaşları ve Gelibolu Tarihi Alan Başkanı İsmail Kaşdemir 
ise bölgenin çok kısa bir zaman içerisinde dünyanın en 
önemli dalış merkezi olacağına inandığını söyledi.
Seddülbahir Kalesi'nde düzenlenen törende konuşan 
Turizm Bakan yardımcısı Nadir Alpaslan, 106 yıl önce bu 
topraklarda büyük bir destan yazıldığını belirtti. Türk 
milletinin bağımsızlığına, vatanına olan bağlılığını ve bunun 
için her türlü fedakarlığı yapacağını hatta canından 

vazgeçeceğine bu topraklarda şahit olunduğunu anlatan 
Alpaslan, şöyle konuştu:
"Burada yaptığımız büyük mücadele ile büyük Türkiye'yi 
kurduk. Bizim, bu önemli olayların yaşandığı topraklara 
gerekli değerin verilmesi gerekli çalışmaların yapılması 
konusunda üzerimize büyük bir sorumluluk düşmekte. 
Çanakkale'nin bu konudaki potansiyeli çok yüksek olduğu 
için bunun dünyada tanıtılması ve pazarlanması da son 
derece önemli. Biz Kültür ve Turizm Bakanlığı olarak yeni 
bir ürünü ortaya koyarak su altı dalış merkezini açmış 
oluyoruz. Dolayısıyla Çanakkale tarih açısından, kültür 
açısından, dalış turizmi açısından önemli bir potansiyele 
sahip. Kış turizmi açısından da önemli ürünleri 
barındırıyor."
Çanakkale'nin turizmin her dalı için farklı seçenekler 
barındıran önemli bir nokta olduğunu vurgulayan Alpaslan, 
"Çanakkale'de kayak turizmi dışında, turizm adına tarih 
adına ne istersek var burada. Yeter ki biz bunu çok güzel bir 
ürün haline getirelim. Dünyaya tanıtımını yapalım. 
Dünyanın her bir bölgesinden buraya akın akın gelecek. Ve 
bunun daha da gelişmesine ön ayak olacaktır." ifadelerini 
kullandı.
AK Parti Grup Başkanvekili Bülent Turan da Gelibolu Tarihi 
Sualtı Parkı ile turizme yeni bir ivme kazandırdıklarını 
hatırlattı.
Çalışmanın Kültür ve Turizm Bakanlığı ile Tarihi Alan 
Başkanlığı öncülüğünde hayata geçirildiğine işaret eden 
Turan, şöyle konuştu:
"Epeyden beri hayalini kurduğumuz şehrimizin sadece 
üstünün değil altının da müze olduğunu, kıymetli olduğunu 
gösteren çok farklı bir çalışmanın eşiğindeyiz. Büyük bir 
batık envanteri var. 1. Dünya Savaşı'ndan bu yana bildiğim 
kadarıyla kültürel dalış etkinliğin olmadığı bir dünyada 
yaşıyoruz. 1. Dünya Savaşı'nın kültürel envanterini bizim 
önümüze sunacak dalış imkanı verecek çok farklı bir 
çalışmanın arifesindeyiz. Buraya gelecek dalış severler, 
denize daldıkları zaman 14 ayrı dalış noktası görecekler. 

150 kilometrekarelik alanda bir su altı parkında dolaşma 
imkanına sahip olacaklar. Çanakkale Kara Savaşları 
sırasında 27 Mayıs 1915'te U21 deniz altısı tarafından 
torpillenerek batırılan 'H.M.S. Majestic', bunlardan en 
önemlisi olarak gösteriliyor. Sualtı parkımızda ayrıca 
Triumph, Ocean, Bouvet, Goliat gibi çok sayıda batık yer 
alıyor."
Çanakkale Savaşları ve Gelibolu Tarihi Alan Başkanı İsmail 
Kaşdemir ise bölgenin çok kısa bir zaman içerisinde 
dünyanın en önemli dalış merkezi olacağına inandığını 
söyledi.
Bugün Çanakkale için önemli bir tarihin daha yaşandığını 
dile getiren Kaşdemir, şunları kaydetti:
"Gelibolu Tarihi Sualtı Parkı'nı artık hizmete açıyoruz. 
Çanakkale'de kara savaşlarının yanı sıra denizde de büyük 
bir savaş olmuştu, büyük bir mücadele olmuştu. İşte o 
büyük mücadelenin sonucunda aslında denizin altında 
büyük bir tarih yatıyordu. Bir hazine yatıyordu. O batıkları 
yani 14 ayrı dalış noktası 150 kilometrekarelik alanda bir su 
altı parkının oluştuğu güzel bir destinasyon ortaya çıkmış 
oldu. Çanakkale dalışın merkezi olmaya aday, en güzel dalış 
destinasyonlarından birisi olacaktır. Çünkü her dalış 
istasyonunda her dalış merkezinde tabii ki batıklar var 
değişik batıklar ama bizim Çanakkale'mizde her batığın bir 
hikayesi var. Her batığın her dalış noktasının insanlara 
hatırası var. Dolayısıyla buradaki bütün batığın bütün su 
altındaki envanterin insanlarımıza çok büyük hatıralar 
bırakacağını düşünüyoruz. Burası, Çanakkale Tarihi Alan 
hem Türkiye'de hem de dünyada bir buluşma noktası 
olacak."
Konuşmaların ardından Antalya Devlet Opera ve Balesi 
"Venice Enseble" grubu sahne gösterisi sunuldu.
Törene, Çanakkale Valisi İlhami Aktaş, AK Parti Çanakkale 
Milletvekili Jülide İskenderoğlu, Fransa Savunma Ateşesi 
Albay Philippe Boulogne, Türkiye Su Altı Sporları 
Federasyonu (TSSF) Başkanı Prof. Dr. Şahin Özen, proje 
ekibi ve protokol üyeleri katıldı.

Çanakkale'nin Yeni Turizm Destinasyonu “Gelibolu Tarihi Sualtı Parkı” Açıldı

'Türkiye Muhtarları El Ele' Çanakkale'ye Geldi
İçişleri Bakanlığı Sivil toplumla İlişkiler Genel Müdürlüğü 
tarafından desteklenen, Türkiye Muhtarlar 
Konfederasyonu tarafından 'Hepimiz Birlikteyiz, Türkiye 
için Görevdeyiz' sloganı ile başlatılan İller İdaresi Genel 
Müdürlüğünün proje ortağı olduğu 'Türkiye Muhtarları El 
Ele' projesi kapsamında toplantı düzenlendi.
ÇOMÜ Troya Kültür Merkezinde düzenlenen toplantıya Vali 
İlhami Aktaş, İller İdaresi Daire Başkanı Suna Üstüner, 
Türkiye Muhtarlar Konfederasyonu Genel Başkanı Bekir 
Aktürk, Teşkilat Başkanı Turan Süme, “Türkiye Muhtarları 
El Ele” proje koordinatörü Yeşim Gürsoy, İl Genel Meclis 
Başkanı Nejat Önder, ülkemizin çeşitli illerinden gelen 
muhtarlarımız ile Çanakkale merkez ilçe mahalle ve köy 
muhtarları katıldı.
Saygı duruşunda bulunulması ve İstiklal Marşımızın 
okunması ile başlayan toplantıda 'Türkiye Muhtarları El Ele' 

projesi tanıtım filmi izlendi. 'Türkiye Muhtarları El Ele' 
projesi kapsamında düzenlenen toplantıda; Vali İlhami 
Aktaş, İller İdaresi Daire Başkanı Suna Üstüner, Türkiye 
Muhtarlar Konfederasyonu Genel Başkanı Bekir Aktürk ve 
Çanakkale Muhtarlar Derneği Başkanı Şahin Arslan 
katılımcılara hitap ettiler.
Vali İlhami Aktaş, “Muhtarlık müessesi, milletimizin 
devletine ulaştığı en kısa ve kolay yoldur. 
Cumhurbaşkanımız Sayın Recep Tayyip Erdoğan'ın 
teveccühleriyle muhtarlık müessesi hak ettiği konuma 
ulaştı. Halkımızın hizmetkarları olan muhtarlarımızı 
şehitler diyarı Çanakkale'mizde ağırlamak memnuniyet 
duyuyoruz” diye konuştu.
Toplantı, Çanakkale Savaşları Gelibolu Tarihi Alan 
Başkanlığı personeli Dr. Yusuf Kartal'ın Çanakkale 
Destanı'nı anlatan konuşmalarının ardından Türk 

milletinin bağımsızlık mücadelesinin simgesi olan İstiklal 
Marşı'nın şairi Mehmet Akif Ersoy'un çocukluğunun bir 
bölümünün geçtiği Kazdağı'nın eteklerindeki Bayramiç 
ilçesinde çekilen 'Akif' adlı belgeselin izlenmesiyle son 
buldu.  

Kadın Çiftçilere Modern Zeytincilikte Yetiştirme Teknikleri Eğitimi
Tarım ve Orman Bakanlığı Eğitim ve Yayın 
Dairesi Başkanlığı '2021 yılı Kadın Çiftçiler 
Tarımsal Yeniliklerle Buluşuyor' projesi 
kapsamında eğitim toplantıları düzenlendi.
Tarım ve Orman Bakanlığı Eğitim ve Yayın 
Dairesi Başkanlığı '2021 yılı Kadın Çiftçiler 
Tarımsal Yeniliklerle Buluşuyor' projesi 
kapsamında Çanakkale İl Tarım ve Orman 
Müdürlüğü ile İzmir Bornova Zeytincilik 
Araştırma Enstitüsü Müdürlüğü tarafından 
ortaklaşa yürütülen 'Kadın Çiftçilerde Modern 
Zeytincilikte Yetiştirme Tekniklerinin 
Yaygınlaştırılması' projesi birinci aşaması 
kapsamında Çanakkale merkez ilçe Dümrek, 
Bayramiç Pıtıreli köyleri ile Ezine ilçesinin Geyikli 
beldesinde eğitim toplantıları düzenlendi.
Toplantılara;  İzmir Bornova Zeytincilik 
Araştırma Enstitüsü Müdürlüğü, Çanakkale İl 
Tarım ve Orman Müdürlüğü ve İlçe 

Müdürlüklerinden teknik personel ile toplam 76 
kadın çiftçi katıldı. Düzenlenen eğitim 
toplantılarında üreticilere; İzmir Bornova 
Zeytincilik Araştırma Enstitüsü Müdürlüğünden 
Ziraat Yüksek Mühendisi Dr. Mine Yalçın 
tarafından; Türkiye'de ve Marmara Bölgesinde 
Zeytininin Durumuna Ekonomik Açıdan Bir 
Bakış, proje anketleri ve değerlendirilmesi; Ziraat 
Teknikeri Canan Aydın tarafından; Zeytin Tesisi, 
Zeytin Çeşitleri Hakkında Bilgilendirme, Dikim 
Mesafeleri ve Fidan Dikimi, Bakımı; Ziraat 
Yüksek Mühendisi Dr. Meltem Ayaz tarafından 
Zeytinde Sulama; Gıda Yüksek Mühendisi Ayşen 
Yıldırım tarafından Zeytinyağı Kalitesine Etki 
Eden Faktörler ve Sofralık Zeytin Yapımı 
konularında sunumlar yapıldı, bilgi verildi. 
Uygulama yapılırken sorular cevaplandırıldı.  
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Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği Başkanı Rifat 
Hisarcıklıoğlu ÇTSO Yönetim Kurulu Meclis Üyeleri ve 
Çanakkale iş insanlarıyla bir araya geldi.
ÇTSO Kongre Fuar Merkezinde, Yönetim Kurulu Başkanı 
Selçuk Semizoğlu ve Yönetim Kurulu Üyeleri tarafından 
karşılanan TOBB Başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu öğle 
yemeğinde ÇTSO Meclis Üyeleri ve Çanakkaleli iş 
insanlarıyla bir araya gelerek görüş alışverişinde bulundu. 
ÇTSO Yönetim Kurulu Başkanı Selçuk Semizoğlu, yaptığı 
konuşmada, “Çanakkale'ye hepimizin çok borcu var. 
Mevcut potansiyeli kullanmak, İlimizi hak ettiği konuma 
getirmek için çok, daha çok çalışacağız, çalışmayanları 
söylemeye de devam edeceğiz ve kazanan daima 
Çanakkale olacak” dedi. Çanakkale iş insanlarına seslenen 
TOBB Başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu ise, “Hepimizin 
Çanakkale'ye borcu var. 81 ilden dedelerimiz, büyüklerimiz 
bu topraklarda yatıyor. 1915 Çanakkale Köprüsü ve bağlantı 
yolları Çanakkale'yi ticaret yollarının üzerine taşıyacak. 
Bunu avantaja çevirmek siz iş insanlarının elinde” dedi.
Toplantının açılış konuşmasını yapan Yönetim Kurulu 
Başkanı Selçuk Semizoğlu, “Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliğimizin çok değerli Başkanı Sayın Rifat Hisarcıklıoğlu, 
çok kıymetli büyüklerim, Sayın Şadan Eren,  Sayın Arif 
Parmaksız ve Sayın Cengiz Günay Başkanlarım, Meclisimiz, 
Yönetim Kurulumuz, Kadın ve Genç Girişimciler Kurulumuz, 
Çanakkale'mizin güzide dernekleri ile birlikte sizleri 
Çanakkale'de,  Odamızda misafir etmekten dolayı çok 
mutluyuz. Öncelikle Rifat Başkanıma gönülden teşekkür 
etmek istiyorum. Ayağının tozu ile Mısır'dan geldi ve 
dinlenmeden bugün bizimle oldu. Pandemi sürecinde de 
aynı önceden olduğu gibi bizlere hiçbir zaman mesafeleri 
hissettirmedi, saatler boyu süren on-line toplantılarla 
hepimizi dinledi ve her sıkıntımızın sesi oldu,  
bakanlarımıza, Cumhurbaşkanımıza iletti. İşinin ne kadar 
zor olduğunu ben bu dönemde daha iyi anladım. Allah razı 
olsun. Çanakkale Ticaret ve Sanayi Odası olarak 
çalışmalarımızı etkin bir şekilde sürdürüyoruz. Pandemi 
sürecinde de tedbir ve kurallara azami ölçüde uyarak 5 
yıldızlı akredite bir Oda olarak hizmetlerimize kesintisiz 
devam ettik. Geçen hafta TSE'den Covid 19 Güvenli Hizmet 
Belgemizi de aldık.

“İLİMİZİN VE ÜLKEMİZİN İHRACATINA 
DESTEK VERMEK ÜZERE ODAMIZDA 
DIŞ TİCARET DESTEK BİRİMİ 
OLUŞTURDUK”
Bugün itibariyle 8250 üyemize hizmet veriyoruz. Odamız 
bünyesinde Dış Ticaret Destek Merkezi kurduk ve ihracatçı 

sayımızı % 100 artırdık. 2020 yılında üyelerimiz 
1.072.000.000 dolar ihracat gerçekleştirdiler. Üyelerimizin 
ve İlimizin ekonomik hayatına katkı sağlamak için, marka 
değerlerimizi ön plana çıkarmak, kültürel mirasımızın 
sürdürülebilir turizme katkısının arttırmak için çalışıyor,  
projeler geliştiriyor ve bu amaçla yapılan tüm projeleri 
destekliyoruz. 1915 Çanakkale Köprümüz Avrupa'nın en 
büyük kamu yatırımları arasında ilk sırada. Köprü daha 
proje aşamasındayken başladık, bugün dahil üyelerimize 
sürekli yeni Çanakkale'ye kendilerini hazırlamaları 
gerektiğini söylüyoruz. İlk kazma vurulduğu andan itibaren 
köprü, Çanakkale'ye yepyeni bir vizyon katacağını bizlere 
hissettirdi.

“ÇTSO İLİMİZİN ORTA VE UZUN VADELİ 
TÜM PROJELERİNE DESTEK VERİYOR”
Odamızın proje sahibi olarak başlattığı Ezine Gıda İhtisas 
OSB'de tahsisler neredeyse tamamlandı. Çan'da Karma 
OSB için girişimimizi yaptık. Ayvacık'ta Tarıma Dayalı Sera 
İhtisas OSB için zannediyorum Bakanımız bugün müjde 
verecek. Troya Müzemiz Yılın Müzesi seçildi. Çanakkale'miz 
hızlı bir şekilde kabuk değiştirirken aynı zamanda “ En 
Yaşanabilir Şehir” ünvanını da sahip. Bizim sürekli 
vurguladığımız da zaten Çanakkale'nin gelişirken, 
büyürken tüm güzelliklerini de koruması.. Oda ve 
borsalarımız sizin de engin vizyonunuz sayesinde çok yol 
kat etti ve rutin hizmetlerimiz, eğitimlerimiz, teknolojinin 
de gelişmesi ile kolaylaştı, personel de donanımlı olunca 
sorunsuz ilerliyor. Bizlerin yani yönetimlerin bundan sonra 
her zamankinden daha çok İllerimizin üretimini, ihracatını,  
istihdamını artıracak yatırımları çekmek, bunun için de 
öncelikle bürokrasiyi azaltarak iş insanlarını 
küstürmemek yönünde daha çok efor ve zaman harcaması 
gerektiğini düşünüyorum. Çanakkale Ticaret ve Sanayi 
Odası olarak gururla söyleyebilirim ki, İlin en fazla proje 
üreten, tanıtımına, eğitimine en fazla katkı veren 
kurumuyuz. Çanakkale SGK'dan aldığımız verilere göre 
Çanakkale'de sigortalı sayısı 108.000, Bağkurlu sayısı ise 
27.000. Yine resmi verilere göre Çanakkale'de işsizlik oranı 
da Türkiye ortalamasının yarısı. İstihdam arttırıcı, üretime 

yönelik  yatırımlarla daha da aşağılara çekmek için gayret 
gösteriyoruz. Bu vesile ile Çanakkale Valimiz Sayın İlhami 
Aktaş'a, Çanakkale Milletvekilimiz ve AK Parti Grup 
Başkan Vekilimiz Sayın Bülent Turan'a ve Çanakkale 
Milletvekilimiz Sayın Jülide İskenderoğlu'na gerek kamu 
gerek özel sektör yatırımlarına sağladıkları katkılar için 
teşekkür ediyorum.  Çanakkale'ye hepimizin çok borcu 
var. Mevcut potansiyeli kullanmak, İlimizi hak ettiği 
konuma getirmek için çok, daha çok çalışacağız, 
çalışmayanları söylemeye de devam edeceğiz ve kazanan 
daima Çanakkale olacak.”

“SEKTÖR TEMCİLERİMİZ ARACILIĞI İLE 
ODALARIMIZDAN GELEN TALEPLERİ İLK 
AĞIZDAN İLGİLİ MAKAMLARA İLETİYOR 
VE TAKİPÇİSİ OLUYORUZ”
Çanakkale iş insanlarına seslenen TOBB Başkanı Rifat 
Hisarcıklıoğlu, “ Milli direnişin ve istiklal ruhunun şehri, 
manevi başkentimiz Çanakkale'de bir kez daha sizlerle 
beraber olmaktan büyük mutluluk duyuyorum. 
Çanakkale'ye 13. Gelişim. Hepimizin Çanakkale'ye borcu 
var. 81 ilden dedelerimiz, büyüklerimiz bu topraklarda 
yatıyor. 1915 Çanakkale Köprüsü ve bağlantı yolları 
Çanakkale'yi ticaret yollarının üzerine taşıyacak. Bunu 
avantaja çevirmek siz iş insanlarının elinde, biz Odalar ve 
Borsaların görev tanımları belli. Biz iş insanlarımızın 
avukatı ve arabulucusuyuz. Sizlerden gelen talepleri ilgili 
mercilere iletiyoruz. Burada taleplerimizin tek bir ses 
olarak çıkması çok önemli. Çanakkale Ticaret ve Sanayi 
Odası bağımsız denetleme kuruluşları tarafından 
denetlenerek Akredite Oda unvanıyla üyelerine beş yıldızlı 
hizmet veriyor. Paris'te Berlin'de yani Avrupa'da bulunan 
Odalar nasıl hizmet veriyorsa ÇTSO'da üyelerine o kalite ve 
standartta hizmet veriyor. Yönetim Kurulumuz başta 
olmak üzere Genel Sekreter Sema hanıma ve ekibine 
burada sizlerin huzurunda teşekkür ediyorum” dedi.
Başkan Rifat Hisarcıklıoğlu'nun ÇTSO ziyareti günün 
anısına karşılıklı hediyelerin verilmesi ve fotoğraf 
çekimleriyle tamamdı.  

ÇANAKKALE'YE HEPİMİZİN ÇOK BORCU VAR!

Endokrin Uzmanı Göreve Başladı
Çanakkale Mehmet Akif Ersoy Devlet Hastanesine yeni 
atanan Endokrinoloji ve Metabolik Hastalıklar Uzmanı Dr. 
Serdar Şahin'in 11 Ekim itibariyle randevulu olarak hasta 
kabulüne başlayacağı bildirildi.
1985 Malatya doğumlu olan hekim Uz. Dr. Serdar Şahin, 
2004-2010 yılları arasında İstanbul Üniversitesi Tıp 
Fakültesi'nde aldığı tıp eğitiminin ardından, 2012-2017 
yılları arasında Cerrahpaşa Tıp Fakültesi'nde İç Hastalıkları 
ihtisasını tamamladı. Evli ve 1 çocuk babası olan Şahin; 
2017-2020 yılları arasında Cerrah Paşa Tıp Fakültesi'nde 
Endokrinoloji ve Metabolizma Hastalıkları Yan Dal 
uzmanlık eğitimini tamamlayarak, Ekim ayı itibariyle 
Çanakkale Mehmet Akif Ersoy Devlet Hastanesinde 
görevine başladı.
Hastaneden yapılan bilgilendirmede; “Endokrinoloji ve 
metabolizma hastalıkları polikliniğimizde hormon 
dengesizliği ve buna bağlı ortaya çıkan problemlerde tanı, 
tetkik ve tedavileri yapılmaktadır. Endokrin hastalıklar 
toplumda en sık görülen hastalıklardır. Diyabet hastalığı, 
guatr, hipotiroidi, hipertiroidi, kıllanma, çocuk sahibi 
olamama, adet bozuklukları, obezite, osteoporoz gibi 
metabolik kemik hastalıkları, büyüme bozuklukları, 

büyüme geriliği, Cushing sendromu bunların en sık 
görülenleridir.  Endokrinoloji polikliniğimize Dahiliye 
polikliniklerimizden yan dal sevki yapıldıktan sonra 182'yi 
arayarak ya da internet üzerinden hekim randevu 
sisteminden (MHRS) randevu alabilirsiniz” ifadelerine yer 
verildi.      

Vali İlhami Aktaş; “Çalışmalar, Assos Kazısında Görev 
Yapan Arkeologların Denetiminde Yürütülmektedir” 
Vali İlhami Aktaş, Çanakkale ili Ayvacık ilçesine bağlı Behram Köyü 
sınırları içindeki Assos Antik Liman bölgesinde vatandaşların can 
ve mal güvenliğini sağlamak amacıyla AFAD tarafından hazırlanan 
'Assos Antik Liman Kaya Düşmesi Islahı Projesi' çalışmalarını 
yerinde inceledi.
Vali Yardımcısı İl Özel İdaresi Genel Sekreteri Abdullah Köklü, 
Ayvacık Kaymakamı İlker Eker, Assos Kazı Heyeti Başkan 
Yardımcısı Çanakkale Onsekiz Mart Üniversitesi (ÇOMÜ) Arkeoloji 
Bölümü Araştırma Görevlisi Caner Bakan'ın da bulunduğu 
incelemede Vali İlhami Aktaş, Assos kazı başkanlığının 
gözetiminde devam eden 'Assos Antik Liman Kaya Düşmesi Islahı 
Projesi' çalışmaları hakkında yetkililerden bilgi aldı.
 Assos Antik Liman'ın kuzey yönündeki kayalıklarda yağış ve 

deprem gibi dış etkenlerden dolayı uzun yıllardan beri taşların 
düştüğünü ve vatandaşların can ve mal güvenlikleri için endişe 
verici olduğunu ifade eden Vali İlhami Aktaş, “Yetkili kurul ve 
komisyonlar tarafından onaylanarak başlanan Assos Antik Liman 
Kaya Düşmesi Islahı Projesi, Assos antik kentinin güneyindeki 
surların dışında kalan kayalık ve sarp bölgelerde herhangi bir antik 
kalıntılara ve kültür varlığına zarar verilmeden Assos kazısında 
görev yapan arkeologların denetiminde yürütülmektedir” dedi.
 En kısa sürede bitirilmesi planlanan ıslahı projesi ile kentin tarih ve 
turizm bölgeleri arasında önemli bir yere sahip olan Assos Antik 
Limanı ve turistik tesislerin daha değerli hale getirilerek marka 
değeri artırılacak ve kaya düşmesi engellenerek vatandaşların can 
ve mal güvenliği sağlanacağı bildirildi.  
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Çanakkale Ticaret Borsası (ÇTB) Eylül Ayı Olağan Toplantısı 
Meclis Başkanı Abdullah Deniz, Yönetim Kurulu Başkanı 
S.Kaya Üzen ve Meclis üyelerinin katılımları ile 
gerçekleştirildi. Toplantıda ilgili gündem maddeleri 
müzakere edilerek kararlar alındı. Toplantıda konuşan 
yönetim kurulu başkanı Kaya Üze, KOBİ'lerin dijitalleşmesi 
çok önemli olduğuna vurgu yaparak; “Visa ile birlikte 
Türkiye Odalar ve Borsalar Birliğimiz Akıllı KOBİ 
Platformu'nu hayata geçirdi. KOBİ Platformu ile 
KOBİ'lerimize yönelik bir dijitalleşme ekosistemi 
kuruyoruz. Platform ile dijital dönüşüm konusunda 
KOBİ'lerin karar almalarını hızlandırmayı hedefliyoruz. İşini 
dijitale taşımak ve dijital dönüşümünü gerçekleştirmek 
isteyen tüm KOBİ'leri Akıllı KOBİ Platformu'na, teknoloji 
tedarikçilerinin ürün ve hizmetlerini incelemeye 
bekliyoruz” şeklinde konuştu.
Meclis başkanlık divanı tarafından, ilgili gündem maddeleri 
kapsamında, bir önceki toplantının karar özeti, mali 
konular, Ağustos ayı faaliyet raporu sunuldu. Gündemde 
yer alan diğer hususlar müzakere ve oylama yapılarak ilgili 
kararlar alındı.
Çanakkale Ticaret Borsası olarak pandeminin ilk gününden 
itibaren Çanakkale iş dünyasının yanında olduklarını ifade 
eden Meclis Başkanı Abdullah Deniz, “1 Ekim Cuma günü 
Tarım ve Hayvancılık Bakanımız Sn. Dr. Bekir Pakdemirli ve 
TOBB Başkanımız Sn. M.Rifat Hisarcıklıoğlu'nu ilimizde 
ağırladık. Değerli Bakan yardımcımız Akif Özkaldı, Sayın 
Valimiz İlhami Aktaş, Değerli Milletvekilimiz Jülide 
İskenderoğlu ve Çok Kıymetli TOBB Başkanımız M.Rifat 
Hisarcıklıoğlu Borsamızda siz değerli meclis üyelerimizle, 

girişimcilerimiz ve sektör kurulu üyelerimiz ile bir araya 
geldi. Sektörde yaşamız olduğumuz sorunları ve çözüm 
önerilerini Değerli TOBB Başkanımız ve Tarım Bakanımıza 
iletme fırsatı yakaladık. Biga Fuarı açılışına katılmak ve 
Sektör temsilcileri ile görüşmeler kaydetmek için ilimize 
gelen Değerli Bakanımız ve TOBB Başkanımızın ziyaretleri 
bizleri ziyadesiyle memnun etmiştir. Tarımda Marka şehir 
Çanakkale'mizde bu süreçte bizlerde şehrimize ve 
ülkemize katma değer sağlayacak tüm çalışmaların 
içerisinde yer alarak tüm üyelerimizin istifadesine 
sunulacak her çalışmayı gerçekleştirmek için büyük bir 
azimle çalışmalarımızı yürüteceğiz” dedi.
Meclis Başkanı Abdullah Deniz ayrıca “Güney Marmara'nın 
en büyük tanıtım etkinliği olarak kabul edilen ve bu yıl 
15'ncisi düzenlenen Biga Gıda, Tarım, Hayvancılık ve 
Teknolojileri Fuarı 1 -3 Ekim tarihlerinde gerçekleştirildi. 
Yurt içi ve yurt dışından pek çok davetlinin ve çok sayıda 
basın mensubunun ilgi gösterdiği Biga Fuarı ile ilgili Biga 
Ticaret ve Sanayi Odamız ve Biga Ticaret Borsamız başta 
olmak üzere fuara destek olan, emeği geçen tüm 
kurumlarımızı, firmalarımızı ayrı ayrı tebrik ediyoruz” 
ifadelerini kullandı.
Meclis Toplantısında söz alan ÇTB Yönetim Kurulu Başkanı 
S.Kaya Üzen, ÇTB meclis ve komite üyelerinin destekleriyle 
yeni çalışmalara imza atmaya devam edeceklerini dile 
getirdi. Üzen, Pandemi sürecinde Çanakkale Ticaret Borsası 
olarak Birliğimiz vasıtasıyla iş dünyası ile hükümet 
arasında köprü görevi üstlendiklerini hatırlatarak sahadaki 
sıkıntıları, en hızlı şekilde kamu idaresine iletmeyi 
sürdüreceklerini ifade etti. Dünya ticaretinin pandeminin 
etkisiyle yeniden şekillendiği bir dönemde iş dünyasına 
uluslararası rekabet avantajı sağlayan projeler içerisinde 
olduklarını belirten Başkan Üzen, özel sektörü etkileyen 
önemli konulardan bir tanesinin, teknolojilerin çok hızlı 
değişmesi ve gelişmesi olduğunun altını çizerek şöyle 
devam etti: “Yeni teknolojilerden en çok etkilenen kitleyi de 
KOBİ'ler oluşturuyor. İşte bu yüzden diyoruz ki, 'KOBİ'lerin 
dijitalleşmesi çok önemli” Diğer taraftan pandemi ile 

birlikte daha da artan dijitalleşme ihtiyacı en çok KOBİ'leri 
etkiliyor. Dijital dönüşümünü gerçekleştiremeyen KOBİ'ler 
ticari hayatlarına devam etmekte zorlanıyor, rekabette 
geride kalıyor. Pandemi ile dijitalleşme bir zorunluluk haline 
geldi. Teknolojik altyapısı hazır olan işletmeler, e-ticaret ve 
uzaktan çalışma sistemleri ve dijital ödeme kanalları 
yardımıyla pandemiden en az etkilenenler arasında yer 
aldılar.”
 
KOBİ'ler için dijitalleşmenin bir ihtiyaçtan öte, bir 
zorunluluk haline geldiğini ifade eden Başkan Üzen “Bu 
bilinçle Visa ile birlikte Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliğimiz Akıllı KOBİ Platformu'nu hayata geçirdi. Akıllı 
KOBİ Platformu'nda teknoloji tedarikçileri ile KOBİ'leri tek 
bir çatı altında buluşturuyor. Akıllı KOBİ ile mikro, küçük ve 
orta ölçekli işletmelere yönelik tüm sektörler için 
dijitalleşme olanağı sunuluyor” dedi.
Başkan Üzen “Akıllı KOBİ Platformu ile KOBİ'lerimize 
yönelik bir dijitalleşme ekosistemi kuruyoruz. Platform ile 
dijital dönüşüm konusunda KOBİ'lerin karar almalarını 
hızlandırmayı hedefliyoruz. İşini dijitale taşımak ve dijital 
dönüşümünü gerçekleştirmek isteyen tüm KOBİ'leri Akıllı 
KOBİ Platformu'na, teknoloji tedarikçilerinin ürün ve 
hizmetlerini incelemeye bekliyoruz” şeklinde konuştu.

Dijital Dönüşümünü Gerçekleştirmek İsteyen Üyelerimiz İçin 

KOBİ Platformu Kurduk

Türkiye'den Küresel Kurumlar Vergisi Anlaşmasına Onay

Ekonomik İşbirliği ve Kalkınma Örgütü (OECD), çok uluslu 
şirketlerin faaliyette bulundukları ülkelerde 2023'ten 
itibaren en az yüzde 15 oranında vergilendirilmesine 
yönelik anlaşmanın 136 ülke tarafından kabul edildiğini 
bildirdi.
OECD, aralarında ABD, Çin, Almanya, Fransa, İngiltere, 

Japonya ve Türkiye'nin de yer aldığı, küresel Gayrisafi Yurt 
içi Hasıla'nın (GSYH) yüzde 90'ınından fazlasını temsil 
eden 136 ülkenin uluslararası vergi reformuna yönelik 
anlaşmayı kabul ettiğini açıkladı.
Açıklamada, söz konusu reformun çok uluslu şirketlerin 
2023'ten itibaren en az yüzde 15 vergi oranına tabi 
tutulmasını sağlayacağı kaydedildi.
Böylece dünyanın en büyük ve en karlı 100'e yakın çok 
uluslu şirketinden elde edilen 125 milyar dolardan fazla 
karın dünya çapında ülkelere yeniden tahsis edileceği 
belirtilen açıklamada, söz konusu şirketlerin faaliyet 
gösterdikleri yerlerde adil bir vergi payı ödemelerinin ve 
kar elde etmelerinin sağlanacağı aktarıldı.

Estonya, Macaristan ve İrlanda da katıldı
Açıklamada, Estonya, Macaristan ve İrlanda'nın da 
katılmasıyla anlaşmanın artık tüm OECD ve G20 ülkeleri 
tarafından desteklendiği belirtilerek, Kenya, Nijerya, 
Pakistan ve Sri Lanka'nın ise henüz anlaşmaya katılmadığı 

kaydedildi.
İki ayaklı çözümün 13 Ekim'de Washington'da yapılacak 
G20 Maliye Bakanları toplantısının ardından ay sonunda 
Roma'da yapılacak G20 Liderler Zirvesi'nde sunulacağına 
işaret edilen açıklamada, anlaşmanın vergi rekabetini 
ortadan kaldırmayı amaçlamadığı ancak buna sınırlamalar 
getireceği aktarıldı.
Açıklamada, ilk ayakta en büyük ve en karlı çok uluslu 
şirketlere göre ülkeler arasında karın ve vergi haklarının 
daha adil bir şekilde dağıtılmasının sağlanacağı ifade edildi.

Konut Maliyetlerinde Yaşanan Artışlar Sektörde Yavaşlamaya Sebep Oluyor
Çanakkale Müteahhitler Birliği Derneği yeni Yönetim Kurulu, 
Çanakkale Ticaret ve Sanayi Odası'nı ziyaret ederek görüş 
alışverişinde bulundu.
ÇTSO Kongre Fuar Merkezi'nde gerçekleşen ziyarette, ÇTSO 
Yönetim Kurulu Başkanı Selçuk Semizoğlu, Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcısı Murat Aydoğdu, Yönetim Kurulu Üyeleri 
Ersin Kahraman ve Özgür Ekşi, Çanakkale Müteahhitler 
Birliği Başkanı Salih Yıldız, Başkan Yardımcısı Halil Kuzu, 
Sayman Üye Fatih Yılmaz ile Genel Sekreterler Sema Sandal 
ve Celal Aktur hazır bulundu.
Ziyaretle ilgili bilgi veren ÇTSO Yönetim Kurulu Başkanı 

Selçuk Semizoğlu; “Çanakkale Müteahhitler Birliği Derneği 
yeni yönetimi Odamızı ziyaret ederek, Yönetim Kurulumuzla 
bir araya geldi. Dernek Başkanı Salih Yıldız'a ve yeni 
yönetimine inşaat sektörünün gelişmesi için yapacakları 

çalışmalarda başarılar diledik. İnşaat sektörü, ülkemizde 
olduğu gibi ilimizde de, beraberinde diğer birçok sektörü 
canlı ve ayakta tutan bir sektördür. Gerek inşaat 
maliyetlerinin artması, gerekse de faizlerin yüksekliği, 
sektörün yavaşlamasına sebep oldu. Ancak biz bu süreçleri 
daha önce de yaşadığımız için iş insanları olarak artık daha 
tedbirli yaklaşmak ve yatırımlarımızı bu öngörüyle yapmak 
durumundayız. Odamızın en fazla sektör temsilcisine sahip 
meslek grubu, inşaat sektöründe yer alıyor. Sektörün 
gelişimi ve ilimizde nitelikli inşaatların yapılması için Oda 
olarak her türlü işbirliğine hazırız” dedi.  
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Özellikle pandemi döneminde iş yoğunluğu oldukça artan 
Mehmet Akif Ersoy Devlet Hastanesi Acil Servisi'ne yeni 
atanan 11 hekim göreve başladı.
24 saat kesintisiz hizmet veren ve Özellikle pandemi 
döneminde iş yoğunluğu oldukça artan Mehmet Akif Ersoy  
Devlet Hastanesi Acil Servisi'ne 11 yeni hekim ataması 
gerçekleştirildi.
Hastane sosyal medya hesabından yapılan paylaşımda; 
"Çağdaş ve güvenilir vizyonu ile hasta haklarına saygıyı ve 
kaliteli hizmeti misyon edinmiş hastanemiz, gerek 

vizyonumuza ve gerekse misyonumuza katkı sağlayacak 
yeni hekim personelimizle artık daha da güçlü. Bilimsel 
kriterlerle evrensel ölçekte hastanemizde 24 saat 
kesintisiz hizmet veren Acil Servisimiz, bünyesine eklenen 
genç ve dinamik hekimlerimizle, halkımıza hizmette bizleri 
bir adım daha ileri götürecek. Acil Servisimizde göreve 
başlayan çiçeği burnunda hekimlerimize yeni görevlerinde 
başarılar dilerken emek ve gayretleri için şimdiden 
teşekkür ediyoruz." ifadelerine yer verildi.

Acil Servise 11 Hekim Atandı

Akarsu ve Dere Yataklarının Islahı ile Taşkınların Önlenmesi Masaya Yatırıldı
Sel/taşkın felaketleri sonrasında yaşanan can ve mal 
kayıplarının en aza indirilmesi, afet öncesi tehlike ve 
risklerin belirlenip bunlara karşı planlamaların yapılarak 
gerekli tedbirlerin alınmasına yönelik Akarsu ve Dere 
Yataklarının Islahı ile Taşkınların Önlenmesine Yönelik 
Koordinasyon Toplantısı Vali İlhami Aktaş başkanlığında 
gerçekleştirildi.
 İl Özel İdaresi toplantı salonunda gerçekleştirilen 
toplantıya Vali İlhami Aktaş'ın yanı sıra Vali Yardımcısı İl 
Özel İdaresi Genel Sekreteri Abdullah Köklü, Vali Yardımcısı 
Hakkı Uzun, kaymakamlar, belediye başkanları, ilgili bölge 
müdürlüğü temsilcileri ve ilgili kurum müdürleri katılım 

sağladı.
 Toplantıda; ilimizde taşkınla mücadelede alınacak 
tedbirlerin görüşülmesinin ardından DSİ 252. Şube Müdürü 
Murat Lütfü Güldoğan tarafından Çanakkale'de yaşanan 
sel taşkın olayları hakkında katılımcılara bilgi verildi. Vali 
İlhami Aktaş başkanlığında düzenlenen toplantıda, ilimizde 
bulunan akarsu ve dere yataklarının mevcut durumları 
görüşülerek bu alanlara yapılan müdahalelerin önlenmesi, 
tahliyesi, ıslahı ve temizlenmesi konuları hakkında görüş 
alışverişinde bulunuldu. Toplantı; görüş, öneri ve yapılan 
değerlendirmelerin ardından sona erdi.  

26 Kilometrelik Altyapı Çalışmasını Tamamladı
Çanakkale'nin Ayvacık ilçesinde belediye ekiplerince 
gerçekleştirilen 26 kilometrelik altyapı çalışması 
tamamlandı.
Ayvacık Belediyesi'nden konuya ilişkin yapılan açıklamada 
şu ifadelere yer verildi: “İlçemizde 26 kilometrelik altyapı 

çalışmalarımız tamamlanmış olup, bugün itibari ile hasar 
gören tüm cadde ve sokaklarımızın üstyapı çalışmalarına 
başlanmıştır. Çalışmalarımız esnasında gösterdiğiniz 
hoşgörü ve destekleriniz için tüm halkımıza teşekkür 
ederiz. Her şey mutlu bir Ayvacık için.”  
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Vali Aktaş'tan Vefa Ziyaretleri
Vali İlhami Aktaş, hayırsever vatandaşları ziyaret 
programı kapsamında vefa ekibinde bulunan Aile ve 
Sosyal Hizmetler İl Müdürü Muhammet Mermer, İl 
Sağlık Müdürü Op. Dr. Gökhan Baştürk, İl Milli Eğitim 
Müdürü Ferhat Yılmaz ve İl Müftüsü Şükrü Kabukçu 
ile Çanakkale'ye eğitim, sağlık, dini ve diğer 
konularda kalıcı eserler kazandırılmasına vesile olan 
hayırsever vatandaşlara yönelik vefa ziyaretlerine 
başladı.
Hayırsever vatandaşlara vefa ziyaretleri kapsamında 
Vali İlhami Aktaş, ilk olarak Yapıldak Köyü Saltık 
Mahallesinde ikamet eden ilimize yetiştirme yurdu, 
cami, okul, park ve şefkat yuvası kazandırılmasına 
vesile olan ayrıca kurumlara çeşitli bağışlarda 
bulunan hayırsever Hüseyin Özcan'ı evinde ziyaret 
etti. Hayırsever Özcan ile bir süre görüşerek sohbet 
eden Val Aktaş, kente yaptığı katkılardan dolayı 

Hüseyin Özcan'a teşekkür etti.
Vali İlhami Aktaş daha sonra hayırsever merhum 
Muharrem Yılmaz'ın oğlu Cemal Yılmaz'ı evinde 
ziyaret etti. Çanakkale Merkez Işıklar Köyünde 
ikamet eden, Işıklar Köyü'ne yapılan Muharrem 
Yılmaz Ortaokulu için arazi bağışında bulunan 
hayırsever merhum Muharrem Yılmaz'ın oğlu Cemal 
Yılmaz ile bir süre görüşerek sohbet eden Aktaş, 
hayırsever merhum Muharrem Yılmaz'ı rahmetle 
yad ederek oğlu Cemal Yılmaz'a hayırlı hizmetlerin 
devamını diledi.
Vali İlhami Aktaş, hayırsever vatandaşların ziyareti 
kapsamında son olarak Kepez beldesinde ikamet 
eden hayırsever Mustafa Mutlu'yu evinde ziyaret etti. 
Mutlu ile bir süre görüşerek sohbet eden Vali İlhami 
Aktaş, Kepez Beldesine oğlu adına yaptırdığı Avukat 
İbrahim Mutlu Anadolu Lisesi için kendisine teşekkür 

etti.
Hayırsever Hüseyin Özcan, hayırsever merhum 
Muharrem Yılmaz'ın oğlu Cemal Yılmaz ve 
hayırsever Mustafa Mutlu, Vali İlhami Aktaş'ın 
ziyaretinden duydukları memnuniyeti dile getirerek 
teşekkür ettiler.  

ORKÖY desteği alan ailelere ziyaret
Çanakkale Orman Bölge Müdürü Enver Demirci; ORKÖY 
kredisinden faydalanan Bekirler Köyünde ORKÖY Süt 
Koyunculuğu desteği ile koyunlarını alan aileleri ziyaret 
ederek incelemelerde bulundu.
Bölge Müdürlüğüne bağlı Bayramiç Orman İşletme 
Müdürlüğü sınırları dahilinde Küçükbaş Hayvancılığının 
desteklenmesi kapsamında Bayramiç İlçesinde 2021 yılı 

programı kapsamında 7 köye toplam 25 aileye 750 adet 
koyun 25 adet koç, ORKÖY Süt Koyunculuğu kredisi olarak 
875 bin TL destek verilmiş olup, bu köylerden Bekirler 
köyüne ORKÖY Süt Koyunculuğu kredisi kapsamında 3 
aileye 90 koyun 3 koç verildiği bildirildi. Ziyarette Bekirler 
Köy Muhtarı Mehmet Kolsal, desteklerden ötürü Bekirler 
köyü adına teşekkür etti.  



1610 Ekim 2021 Pazargazetedegisim.com

Trabzon Karadeniz Teknik Üniversitesi (KTÜ) Tıbbi 
Mikrobiyoloji Anabilim Dalı öğretim üyesi Prof. Dr. Kurtuluş 
Buruk, Covid-19 virüsünün etkisini yitirmesi için toplumsal 
bağışıklığın oluşması gerektiğini belirtti. Prof. Dr. Kurtuluş 
Buruk, Covid-19'un zaman içerisinde gücünün azalacağını 
belirterek, "Virüs zamanla zayıflayıp mevsimsel grip gibi 
olacak. Hafif öksürüp belki göz sulanması veya ateşle bunu 
atlatacağız ama şu an buna hazır değiliz. Salgını bir an önce 
atlatıp ders alarak gelecekte olabilecek yeni salgınlara 
karşı tedbirlerimizi erkenden geliştirmeliyiz" dedi.
Trabzon Karadeniz Teknik Üniversitesi (KTÜ) Tıbbi 
Mikrobiyoloji Anabilim Dalı öğretim üyesi Prof. Dr. Kurtuluş 
Buruk, Covid-19 virüsünün etkisini yitirmesi için toplumsal 
bağışıklığın oluşması gerektiğini belirtti. Prof. Dr. Buruk, 
“Günümüzde 5 milyon civarında kişinin ölümüne, yüz 
milyonlarca insanın yoksullaşmasına, ciddi iş ve verim 
kaybına neden olan Sars-CoV-2 virüsü etkenli 
pandeminin toplumsal etkisinin sona ermesi veya en 
azından grip benzeri hastalık tablosuna dönmesinin, 
tarihsel pandemi süreçleri göz önüne alındığında, ancak 
belli koşullarda mümkün olacağı görülüyor. Hastalığı 
geçirerek veya aşılanarak bağışıklık kazanan bireylerin 
enfeksiyona yakalanma riskleri 8 kat, hastaneye yatma 
veya ölme riskleri ise 25 kat azalmaktadır. Bunun nedeni, 
normalde 7-10 gün olan tepki süresinin, bağışıklığı olan 
bireylerde virüs ile yeniden karşılaştıklarında 3 güne 

düşmesidir. Yani hastalık belirtileri henüz oluşmadan virüs 
bağışıklık sistemimiz tarafından etkisizleştirilmektedir” 
diye konuştu.

 'ŞARTLAR OLUŞTUĞUNDA VİRÜS 
ZAYIFLAYACAK'
 Bağışıklık kazanan insan sayısı arttıkça Covid-19 
virüsünün etkisinin azalacağını ifade eden Prof. Dr. Buruk, 
“Ülkemizde şu an virüse karşı aşılama veya enfeksiyonu 
geçirme yoluyla, daha zayıf veya daha güçlü, bağışıklığı 
olan bireylerin oranının yüzde 80 civarında olduğunu 
tahmin edersek, aslında ciddi hastalık ve ölüm 
oranlarımızın düştüğünü de öngörebiliriz. Bu oran grip veya 

benzeri viral hastalıklardaki oranlara yaklaştığında, 
tamamen normalleşebileceğimiz zaman gelmiş olacaktır. 
Toplumsal bağışıklık sağlandığında, bu virüs ile küçük 
yaşlarda karşılaşılarak ilk bağışıklığın elde edileceğini, 
sonraki yaş gruplarında geçirilen hastalığın da çok daha 
hafif seyredeceği tahmin edilebilir. Aşı olmamış veya 
hastalığı geçirmemiş kişi sayısı küçük bir orana düşünce 
ancak maskeyi çıkaracak duruma geleceğiz. Virüs zamanla 
zayıflayıp mevsimsel grip gibi olacak. Hafif öksürüp belki 
göz sulanması veya ateşle bunu atlatacağız ama şu an buna 
hazır değiliz" dedi.

'PANDEMİLERİ YAŞAMAYA DEVAM 
EDECEĞİZ'
Prof. Dr. Buruk, “Şu an için yapılacak şey, pandemi 
kurallarına uygun şekilde yaşamak ve tereddüt etmeden 
hızla aşılanmaktır. Ayrıca çoğalan insan nüfusu ve tahrip 
edilen yabani yaşam alanlarının da etkisiyle, çeşitli hayvan 
virüsleri veya hayvan virüsleriyle etkileşerek değişen 
insan virüslerinin neden olduğu pandemileri yaşamaya 
devam edeceğiz. Bu nedenle sonraki pandemiler için 
bilimsel ve teknolojik alt yapımızı geliştirerek hazırlıklı 
olmak zorunda olduğumuzu aklımızdan çıkarmamalıyız. 
Salgını bir an önce atlatıp ders alarak gelecekte olabilecek 
yeni salgınlara karşı tedbirlerimizi erkenden 
geliştirmeliyiz” ifadelerini kullandı.

Virüs Zamanla Zayıflayıp Mevsimsel Grip Gibi Olacak

Çanakkaleli balıkçı, 15 bin tane lüfer yakaladı 
Çanakkale'de balıkçı Mehmet Kul (46) ve tayfaları, 11 metre 
boyundaki 'Mercan- 2' isimli tekneyle balık avlamak için 
denize açıldı, bıraktıkları ağlarla 15 bin tane lüfer yakaladı. 
Balık dolu ağlar tekneye güçlükle çekilirken, binlerce lüfer 
ise tayfalar ve köylülerin yardımıyla ağlardan 10 saatte 
temizlenebildi.
Marmara Denizi'nde son gülerde yaşanan lüfer bolluğu, 
palamutta beklediğini bulamayan balıkçıların yüzünü 
güldürdü. Biga ilçesine bağlı Aksaz Köyü Limanı'ndan 
avlanmak için dün denize açılan 'Mercan- 2' isimli balıkçı 
teknesi, avladığı rekor sayıdaki lüfer balığıyla geri döndü. 
Teknenin reisi Mehmet Kul ve tayfaları, lüfer avlamak için 
denizde gezerken, bir anda yunus balıklarının 
hareketlendiğini gördü. Yunus balıklarının peşinden giden 
Mehmet Kul, lüfer sürüsünü görünce tayfalarına ağı denize 
bırakmasını söyledi. Lüfer sürüsünün etrafını ağlarla 
çeviren Mehmet Kul ve tayfaları, bir süre sonra ağları 
makara yardımıyla tekneye çekmeye başladı. Neredeyse 
bütün gözleri lüferle dolan ağlar saatlerce süren mücadele 
sonunda tekneye alınabildi. Her yeri ağlardaki balıkla dolan 
tekne, Aksaz Limanı'na ise batma riskine karşı yavaş yavaş 
dönebildi. Balık dolu teknenin geldiğini gören sahildeki 
vatandaşlar, manzara karşısında gözlerine inanamadı. 
Teknenin gelişini ve balık dolu ağları da cep telefonu 
kamerasıyla görüntüledi.

'Mercan-2' isimli teknenin sahibi Mehmet Kul, 30 yıldır bu 
mesleği yaptığını belirterek, "Dün limandan avlanmak için 
denize açıldık. Saat 16.00 sıralarında önce yunusları gördük. 
Lüfer sürüsünü kovaladığını düşünerek, peşlerinden gittik. 
Bir süre sonra da lüfer sürüsünün içine girdik. Tayfalarıma 
hemen ağın uçunu denize attırdım. Sonra da balık 
sürüsünün etrafını çevirdim. Ağların içinde tahminimizden 
çok daha fazla balık olduğunu görünce ben bile 
inanamadım ve teknedeki ikinci takım ağı da denize 
bıraktık. Sonrasında ağların gözünün lüferle dolduğunu 
gördük. Ağları tekneye çok zor çektik. Bir bölümünü 
çektikten sonra teknede yer kalmadı. Teknenin 
batmasından da endişe ettik. Yavaş yavaş ağları tekneye 
aldık ve limana döndük. Köyde bizi karşılayanlar da 
gözlerine inanamadı. Marmara bölgesinde, bizim alamana 
dediğimiz tekneler ile yapılan lüfer avcılığında rekor 
sayılacak bir balık avı oldu. Saat 18.00'de ağlardaki balıkları 
temizlemeye başladık. Köylüler de bize yardım etti ancak 
balıkların ağlardan temizlenmesi sabah saat 09.00'u buldu. 
Ağlardan eşe dosta ücretsiz dağıttığımız balıklar hariç 15 
bin tane lüfer çıktı. Balıkların bir bölümünü kabzımala 
verdik, bir bölümünü ise tekneden vatandaşa kilosunu 50 
liradan sattık. Bu sayede vatandaş da uzun bir aradan sonra 
lüfer balığını ucuza yeme imkanı buldu" dedi.

Suç örgütlerine 
'Sahil Rüzgarı-2' 
operasyonu! Aralarında 
Çanakkale'de var
İçişleri Bakanlığı, yerli ve yabancı turistlerin yoğun olduğu 
kentlerde organize suç örgütü faaliyetinde bulunan ve 
bunlara silah temini ettikleri anlaşılan 183 şüphelinin 
yakalanması için 'Sahil Rüzgarı-2' adlı operasyon 
düzenlendiğini duyurdu.
Bakanlıktan yapılan yazılı açıklamada, Emniyet Genel 
Müdürlüğü Kaçakçılık ve Organize Suçlarla Mücadele 
Daire Başkanlığı'nca organize suç örgütleri ile mücadele 
kapsamında 21 Mayıs 2021 tarihinde sahil şeridi illeri ve 
turistik şehirleri kapsayan 9 ilde organize suç örgütlerine 
yönelik 'Sahil Rüzgarı' operasyonu gerçekleştirildiği 
hatırlatılarak, şöyle denildi: "Turizm sezonunun sonuna 
yaklaştığımız bugünlerde sezon süresince yerli ve yabancı 
turistlerin yoğun ilgi gösterdiği illerimizde, yerel ve 
bölgesel organize suç örgütü faaliyetlerinde bulunan ve bu 
suç örgütlerine silah temini gerçekleştirdikleri anlaşılan 
suç gruplarına yönelik sahil şeridinde bulunan illerimizi ve 
turistik diğer büyükşehirlerimizi de kapsayacak şekilde 
'Sahil Rüzgarı-2' kod adlı operasyon başlatıldı. Bu 
kapsamda, yetkili İl Cumhuriyet Başsavcılıklarının 
talimatları doğrultusunda, Kaçakçılık ve Organize Suçlarla 
Mücadele Daire Başkanlığı koordinesinde; Antalya, Aydın, 
Adana, Bursa, Çanakkale, İzmir, Kocaeli, Mersin ve Muğla 
olmak üzere 9 ilimizde 'suç işlemek amacıyla örgüt 
kurmak, yağma, tefecilik, tehdit ve silah kaçakçılığına 
muhalefet' suçlarını işleyerek kamu güvenliği ve barışına 
tehdit oluşturdukları tespit edilen toplam 183 şüpheliye 
yönelik 05 Ekim 2021 tarihinde 'Sahil Rüzgarı-2' kod adlı 
eş zamanlı planlı operasyonlar gerçekleştirildi. Kamu 
güvenliği ve barışını korumak en büyük önceliklerimizden 
olup suç ve suçluyla mücadelemiz kararlılıkla devam 
edecektir."  

Gel�bolu'da Çok Sayıda Ked� Zeh�rlenerek Öldürüldü

Çanakkale'nin Gelibolu ilçesinde, kimliği belirsiz kişi ya da 
kişiler tarafından aralarında yavruların da bulunduğu çok 
sayıda kedi zehirlenerek öldürüldü.
Alaeddin Mahallesi, Sofucu Halil 4'üncü Sokak'ta 
hayvanseverlerin baktığı, aralarında yavruların da 
bulunduğu birçok kedi, kişi ya da kişilerce zehirlenerek 
öldürüldü. Besledikleri kedilerin zehirlendiğini gören 
hayvanseverler, polisi arayarak ihbarda bulundu.
Olay yerine gelen polis ekipleri, birçok kedinin öldüğünü 

belirledi ve olayla ilgili soruşturma başlattı. Hayvanseverler 
ise olaya tepki gösterdi.
“Elinizde Zehirli Yemeklerle Yaklaşırken Hiç Mi Vicdanınız 
Sızlamadı”
Dost Patiler Sokak Hayvanlarını Koruma Derneği Başkanı 
Yasemin Çat, "Bugün canımız çok yandı. Bu nasıl bir 
vicdansızlıktır, sokaklarda yaşam savaşı veren minicik 
canlardan ne istediniz. Şu soğuk günlerde sıcak bir araba 
kaportası arayıp bir damlacık canlarını korumaya çalışan 
zavallılara elinizde zehirli yemeklerle yaklaşırken hiç mi 
vicdanınız sızlamadı. O zavallılar bir lokma yiyecek için 
sevinçle size koşarken nereden bileceklerdi onların son 
lokmaları olacağını. Yazıklar olsun, insan kılıklı caniler. 
Bazen insan olmaktan utanıyorum. Ama bu olayın peşini 
bırakmayacağız. Tüm yetkililerden de gerekenin yapılması 
ve bunun için de olayla ilgili bilgisi veya şüphesi olanların 
emniyete ya da bize bilgi vermelerini önemle rica 
ediyorum" dedi. 


